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----------------TINERI ȘI TINERE DE LA SATE!-----------------  
De efortul și hărnicia muncii desfășurate în aceste zile pe ogoare, în vii, 
livezi și în grădinile de legume, depinde soarta recoltei. Să facem 
totul pentru ca această săptămînă să însemne pentru fiecare dintre noi

0 săptămînă a muncii record, a rezultatelor maxime la

- STRÎNGEREA RECOLTEI
- EFECTUAREA ÎNSĂMlNȚĂRILOR

Antonio Maidana,
prim-secretar al C.C. al Partidului Comunist Paraguayan

• Floarea soarelui și cartofii — doua culturi 
la care recoltatul, transportul și depozitatul 
trebui^ să se încheie în decursul acestei săp- 
tămîni.

• Pentru buna aprovizionare a populației 
și satisfacerea cerințelor unităților de industria
lizare, nimic din recolta de legume a acestui an 
să nu rămînă nestrînsă de pe cîmp.

• O urgență impusă evitării oricărei pier
deri : intensificarea culesului strugurilor.

• în următoarele 10 zile, pentru toate mij
loacele mecanice, pentru toți locuitorii satelor, 
o singură destinație : recoltarea în întregime a 
porumbului.

® Pînă la începutul săptămînii viitoare să 
se încheie însămînțările de toamnă.

• Livrarea ritmică a produselor la fondul 
de stat.

Pînă la 16 octombrie, termenul prevăzut pentru încheierea însămînțărilor de toamnă, a mai 
rămăs timp extrem de scurt. Pentru bunul gospodar, însă, fiecare oră este deosebit de prețioasă:

Noaptea — Ia aratul și pregătitul terenului, 
ziua — în sehimburi prelungite, la semănat

Mecanizatorii și cooperatorii grăbesc in aceste zile însămînță- 
rile de toamnă. Pînă la 10 octombrie, în cooperativele agricole de 
producție au fost insămințate mai mult de 60 la sută din terenu
rile prevăzute eu diferite culturi de toamnă. Griul, bunăoară, a 
fost cultivat in proporție de aproape 50 la sută. In unele județe, 
unde s-a organizat temeinic munca pentru pregătirea terenului și 
semănat, aceste lucrări sini mai avansate, multe unități agricole 
cooperatiste încheind însămințările de toamnă. în cooperativele < 
agricole din județele Tulcea, Dolj și Galați au fost insămințate 
circa trei sferturi din terenurile rezervate culturii griului. De ase-

menea. in județele Ialomița. Olt, Buzău, Mehedinți. Vrancea, Ba
cău și Iași s-au realizat 65—68 la sută din prevederile planului.

Această lucrare este intirziată in unitățile agricole cooperatiste 
din județele Timiș, Arad, Bihor, Vilcea. Argeș, precum și in cele 
din Moldova și Transilvania. In această situație sint necesare mă
suri operative pentru urgentarea semănatului. Mecanizatorii și co
operatorii trebuie să folosească din plin mașinile și zilele incă 
bune de lucru in cimp, pentru a atinge, in cursul acestei săptă- 
mini ritmuri record la insămințările de toamnă.Deși se află rămase în urmă, însămînțările de toamnă în unitățile agricole ale județului Hunedoara beneficiază totuși de condiții prielnice pentru a se încadra în epoca optimă. Cind spunem acest lucru ne gindim nu numai la vremea favorabilă care — în sfirșit! — dă semne de statornicie, ci, in primul rînd la hărnicia oamenilor de pe ogoare, la hotărîrea lor de a

utiliza cu eficiență sporită fiecare -oră bună de lucru, întregul parc de utilaje agricole de care dispun. în majoritatea unităților, lucrările se desfășoară in flux continuu: ziua se recoltează și se transportă roadele, iar noaptea se ară și se pregătește terenul, creindu-se front pentru semănat. Un model de organizare eficientă a activității in aceste momente de intensă cam-

panie ne oferă C.A.P. Sintan- drei, unitate in care, pină la această oră au fost semănate 80 ha cu orz. 30 ha cu lolium și secară masă verde, 10 ha cu legume timpurii și aproape un sfert din suprafața rezervată griului. Toate forțele satului sint mobilizate la strînsul recoltei de pe terenurile care urmează a fi insămințate, iar tractoarele sint dirijate cu priori

tate la pregătitul terenului și la semănat. în ziua raidului nostru, mecanizatorii Alexandru Deteșan, Ion Tilipan, Ion Morarii și Dorel Petrescu se aflau la arat, Petru Furdui. Gh. Sta- mate și Rovin Vulturaru — la discuit,. Dumitru Căleală — la administrarea îngrășămintelor, iar mai mulți mecanizatori ti-
(Continuare în pag. a IlI-a)

• Pe ogoarele brăilene 
toate mijloacele me
canice, toți locuitorii sa
telor pe cîmp, pentru 
terminarea în următoa
rele zile a culesului po
rumbului • Ce măsuri 
s-au luat, cum se acțio
nează în marile unități 
cultivatoare din județul 
Brașov pentru ca pînă la 
sfîrșitul acestei săptămîni 
cartofii să ajungă în de
pozite • în grădinile 
buzoiene, ritm corespun
zător la recoltatul toma
telor, suficiente capaci
tăți de prelucrare dar 
și.*.. întîrzieri nejustificate

Tovarășul Nicolae Ceaușescu, secretar general al Partidului Comunist Român. a primit marți, 10 octombrie, pe tovarășul Antonio Maidana. prim- secretar al C.C. al Partidului Comunist Paraguayan, care face o vizită in țara noastră, la invitația C.C. al P.C.R.La întrevedere a luat parte tovarășul Vasilc Mușat, secretar al C.C. al P.C.R.Tovarășul Antonio Maidana a adresat tovarășului Nicolae Ceaușescu. Partidului Comunist Român. întregului popor român cele mai calde mulțumiri pentru solidaritatea activă manifestată față de lupta comuniștilor. a celorlalte forțe democratice și progresiste din Paraguay, pentru apărarea intereselor vitale ale oamenilor muncii, pentru drepturile și libertățile fundamentale. Totodată, oaspetele a dat o înaltă apreciere realizărilor remarcabile ale poporului român in dezvoltarea economico-socială, in edificarea socialismului, precum și activității internaționale a P.C.R.. a secretarului său general, a României socialiste, pusă in slujba cauzei libertății și socialismului, a colaborării și ințelegerii intre popoare.■Saiutînd pe oaspete, tovarășul Nicolae Ceaușescu a reafirmat

solidaritatea comuniștilor români, a Întregului nostru popor cu lupta dusă de Partidul Comunist Paraguayan, împreună cu celelalte forțe muncitorești și patriotice pentru înfăptuirea idealurilor de pace, libertate, independență, democrație, progres și prosperitate ale poporului Paraguayan.în cadrul întrevederii, a fost reafirmată hotărirea Partidului Comunist Român • și Partidului Comunist Paraguayan de a dezvolta și întări relațiile de prietenie, colaborare și solidaritate militantă dintre ele, apreeiin- du-se că aceasta corespunde interesului celor două partide și popoare, slujește cauza unității partidelor comuniste și muncitorești. a tuturor forțelor anti- imperialiste.Schimbul de vederi in probleme actuale internaționale a pus în evidență mutațiile profunde care au loc în lume ca urmare a afirmării voinței popoarelor de a trăi libere și independente, de a pune capăt vechii politici imperialiste, colonialiste și neoco- lonialiste, de a instaura in lume relații interstatale noi, care să asigure dezvoltarea neîngrădită a tuturor popoarelor pe calea progresului economic și social.S-a subliniat că astăzi se impune măi mult ca oricînd unirea

eforturilor partidelor comuniste și muncitorești, ale forțelor progresiste și revoluționare în lupta pentru soluționarea, în interesul popoarelor, a problemelor care confruntă ' omenirea, pentru lichidarea subdezvoltării și edificarea unei noi ordini economice și politice mondiale, pentru rezolvarea pe cale politică a stărilor de încordare și conflict, pentru făurirea unei lumi mai drepte și mai bune. A fost reafirmată, totodată, solidaritatea cu mișcările de eliberare națională. cu popoarele care luptă împotriva colonialismului și neocolonialismului, discriminării rasiale și politicii de apartheid.A fost subliniată, de asemenea, necesitatea de a se acționa pentru întărirea solidarității și făurirea unei unități de tip nou între partidele comuniste și muncitorești, pe baza deplinei egalități in drepturi, a respectării principiilor independenței, neamestecului în treburile interne, a dreptului fiecărui partid de a-și elabora de sine stătător strategia și tactică revoluționară potrivit condițiilor istorice, naționale, sociale și politice din propria țară.întrevederea s-a desfășurat într-o atmosferă tovărășească, de caldă prietenie.
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Ia culesul
(Din jurnalul unui

In dimineața asta am ve
nit mai devreme pe cîmp. 
Stăm de vorbă despre orice : 
„miine tata culege via", 
„cind începem școala facem 
o plăcintă cu mere, tov. di
riginte ?“ (bineințeles la 
cercul nostru gastronomic — 
TAMA : o să invităm și ci- 
teva fete de la a opta : Miș- 
cu, Deli, Carnea, Mlade. Io
nica, Clam, Pușchim, poate, 
și cîteva de la a șasea, ori
cum Mimi, Cristina și Si
mona fără-ndoială). Stabilim 
și ediția de toamnă a 
„Cursei Păcii... prin Adân
ca" și a „Premiului Oscar". 
Cu „Dianne d’Argent" râmi- 
ne să mai discutăm...

...primul meu cules de po
rumb ca profesor. Dacă mă 
gîndesc bine e chiar primul 
cules de porumb din viața 
mea (ca student am fost nu
mai la cartofi și legume, la 
struguri și fructe, elev in 
orașul meu de munte...). Sin- 
tem printre rindurile de po
rumb ca pe niște culoare 
mișcătoare ale universului. 
Nu avem vecini decit cerul 
albastru, strivitor de albas
tru, venind printre draperi
ile foșnitoare pe umerii, 
pe miinile și pe pleoapele 
noastre. Nu sintem decit trei 
clemente, noi, porumb și 
cer. Aș fi vrut să includ și 
pămintul, dar el se află deja 
in porumb. Cineva ineepu 
să cinte „Griușor din Bără
gan", sintem la porumb la 
Adanca. Pe fiecare culoar 
altceva, o scufiță, o bluză 
oranj, o pereche de bascheți, 
o pungă cu mere... Nici nu 
ne mai strigăm pe numele 
intreg, Minu, Lai, Marm, 
Luma. Onuța, Iola, Flaro, 
Bici, Geamba, Cali... cite doi 
pe rînd „mai avem o sută

porumbului
profesor de sat)
cinș’pe pași", „bine cinș’pe 
i-am luat eu“...

Clasa a șaptea, clasa mea. 
Avem trei absenți — unul 
scutit medical, unul fotba
list la juniori, are antrena
ment, celălalt ne face nu
mai greutăți.

.....hai Căline că am mai 
luat cinș’pe pași"...

Trec pe ia fiecare pe rind. 
Geambașu de la a șasea 
vine cu o cutie de bomboa
ne. Azi împlinește doispre
zece ani. De ce-i iubesc pe 
acești copii ? Ne cunoaștem 
doar de un an. Azi noapte 
am scris in caietul diriginte
lui cîteva rînduri pentru 
fiecare, Chira, Tănase. Fu
rnică, Vasile, Deda, Marin, 
poeme ale sincerității. Onu
ța m-a întrebat dacă nu 
mă-nsor — toți oamenii din 
sat se-ntreabă. Clasa a șaptea, 
cei mai frumoși băieți și 
mai frumoase fete, elevii 
mei. Le-am scris fiecăruia 
cite o vedere din București, 
mi-au scris și ei, unii din 
tabere, alții din sat...

...„Chirane vino spre mi
ne", „Am luat-o de la ca
păt", „ia uitați la clasa a 
șaptea, aruncă porumbul cu 
foi", „tov. diriginte, auziți 
ce zic cei de-a șasea", „hai, 
măi, Romane, ce naiba faci 
acolo", „tov. diriginte era să 
vă lovesc, la trei milimetri 
a trecut", „măi Marine mai 
ajută-1 pe Călin că e ulti
mul", „tov. diriginte, Fumea 
a aruncat toți porumbii la 
noi pe rind", „hai Purcărea" 
„ia uitați tov. diriginte,

ION SBARNEA

(Continuare în pag. a Il-a)

Ministrul a parurii alTovarășul Nicolae Ceaușescu, președintele Republicii Socialiste România, a primit, marți după-amiază, pe Attilio Ruffini, ministrul apărării al Republicii Italiene, care face 6 vizită oficială in țara noastră.La întrevedere au luat parte general-colonel Ion Coman, ministrul apărării naționale, și general-colonel Vasile Ionel, adjunct al ministrului apărării naționale.A fost de față Ernesto Mario Bolasco. ambasadorul Italiei la București.Ministrul italian a transmis președintelui Nicolae Ceaușescu un cordial mesaj și cele mai bune urări din partea președintelui Italiei, Sandro Pertini, și a primului ministru Giulio Andreotti.Mulțumind, președintele Nicolae Ceaușescu a adresat, la rîndul său, un călduros salut,

împreună cu cele mai bune urări președintelui Republic’i Italiene și primului ministru al Italiei.în timpul întrevederii au fost evocate cu satisfacție bunele relații de prietenie și colaborare care se dezvoltă între România și Italia și au fost evidențiate posibilitățile existente pentru amplificarea acestor raporturi, în folosul ambelor țări și popoare, al cauzei păcii, ințelegerii. și cooperării în Europa și în întreaga lume. S-a relevat, în acest cadru, că vizita ministrului italian se înscrie în contextul bunelor relații tradiționale de prietenie dintre România și Italia.Abordîndu-se unele probleme ale situației internaționale actuale, a fost subliniată necesitatea respectării în relațiile interstatale a principiilor suveranității și independenței naționale, nea-

Italieimestecului în treburile interne, egalității în drepturi și avantajului reciproc, renunțării la forță și la amenințarea cu forța. S-a reliefat în acest context că pacea și stabilitatea internațională implică măsuri concrete pe calea dezarmării și în special a dezarmării nucleare, crearea de condiții pentru depășirea împărțirii Europei în blocuri militare. A fost subliniată, de asemenea, contribuția pe care România și Italia o pot aduce la transpunerea în viață a Actului final de la Helsinki, la crearea pe continentul european a unui sistem real de securitate și cooperare. Totodată, a fost relevată necesitatea de a se acționa pentru rezolvarea pe cale pașnică a stărilor conflictuale din diferite zone ale lumii.întrevederea s-a desfășurat într-o. atmosferă cordială, prietenească.
Un deziderat al acestor zile în construcția de locuințe

ACȚIUNI SI EFORTURI SUSȚINUTE PENTRU 
PRERAREA LA TIMP A NOILOR APARTAMENTE 
Se impune o bună organizare a muncii, desfășurată continuu, ZI Șl NOAPTE, o folosire 

la întreaga capacitate a mașinilor și utilajelor

A

Ț N

□BELE
Organizația

U-T-C-

covasna: Un bloc unicat, o experiență 
care merită să fie cunoscutăîntre județele cu un impresionant ritm de dezvoltare econo- mico-socială in actualul cincinal se înscrie indiscutabil și județul Covasna. Pe harta sa economică și-au făcut apariția noi unități industriale, altele fiind în curs de realizare. Firesc, cei care vor lucră în cadrul acestor întreprinderi, în marea , lor majoritate tineri, vor beneficia de o bază edilitar-gospodărească corespunzătoare. Afirmația noastră este ilustrată și de cele 13 000 de apartamente ce urmează a fi construite in județul Covasna in acest cincinal. Chiar și numai această cifră este în măsură să evidențieze sarcinile ce revin constructorilor, realizarea acestui considerabil volum de locuințe fiind posibilă numai prin eforturile fiecărui constructor in parte, prin folosirea la maximum a timpului de lucru, a mașinilor și utilajelor. Realizările de pînă acum confirmă, în bună măsură, înțelegerea a- cestor sarcini, eforturile constructorilor fiind îndreptate spre înscrierea în graficele de predare. Astfel, pînă in prezefit, din planul cincinal au fost exe

cutate circa 7 000 do apartamente, planul pe acest an fiind realizat în proporție de 71 la sută, existînd premisele indepli- nirii sale integrale. Pe șantiere se constată o permanentă preocupare pentru găsirea și aplicarea, fără intîrziere, a unor noi soluții constructive, cu eficiență sporită, menite să . contribuie la scurtarea termenelor de execuție și obținerea unor substanțiale economii de materii prime și materiale. Am reținut cîteva dintre aceste soluții, unele dintre ele originale și care ar putea fi preluate și generalizate.„Mai întii — ne spunea ing. Nicolae Opriș, șeful biroului organizarea producției și a muncii din cadrul I.J.C.M. — aș dori

Să remarc fructuoasa colaborare între întreprinderea noastră, atelierul județean de. proiectări și Institutul politehnic din Cluj- Napoca. în urma acestei colaborări am reușit să realizăm un bloc unicat in țară — blocul 12 din Cartierul Simeria — cu structură „miez central cu cadre periferice" din beton armat, pe cofraj metalic. Pe lingă scurtarea termenului de execuție s-au obținut și substanțiale reduceri la consumurile de materiale și manoperă. Pentru a ilustra mai convingător afirmația interlocutorului nostru vă prezentăm următorul grafic :
Consumurile la Blocul 12 cu 

structură miez central cu cadre 
periferice s-au redus cu :

Ce eficiență ar fi avut 
aplicarea 

unor propuneri... 
neaplicate ?

Cultură

Cartea — 
George Bacovia : 

Opere
Carnet cinematografic 

— Un debut umbrit 
de locuri comune

Cetățenești

Conform proiectului Realizat

CIMENT 28,8 kg/mp 30,5 kg/mp
OTEL BETON 143.2 kg/mp 151.12 kg mp
MANOPERA 12,27 ore/mp 13,8 ore/mp„Rezultatele bune obținute Ta acest prototip terminat în anul 1977 — ne-a spus ing. Imre 
Faluyegi, șeful șantierului 1 — ne-au determinat să atacăm

în acest an alte șapte blocuri pe această structură, cu un număr de 350 apartamente și care urmează a fi predate la benefi-
(Continuare in pag. a 111-a)

La Oțelul Roșu : 
Calitatea serviciilor — 
în pas cu solicitările 

populației

Rubrica AZI

Breviar științific



„SCINTEIA TINERETULUI" pag. 2 MIERCURI 11 OCTOMBRIE 1978

Ce eficiență ar fi avut aplicarea
unor propuneri... neaplicate ?

Ar fi fost mal mult decît plăcut pentru reporter să noteze că la Combinatul de prelucrare a lemnului din Tg. Jiu eficiența propunerilor făcute de tineri cu prilejul adunărilor generale U.T.C. sau cu alte prilejuri — acestea pot fi întîlnite zi de zi, schimb de schimb, pentru că munca într-un combinat, fie el chiar de prelucrare a lemnului, are o multitudine de aspecte bune sau mai puțin bune, simple sau de o complexitate ce depășește uneori puterea de decizie a momentului. Ar fi fost plăcut. Cu toate acestea......Mihai Cărăbiș, secretarul comitetului U.T.C., nu este deloc un tinăr căruia să-i lipsească spiritul de inițiativă. Dimpotrivă, ni s-a părut — pe parcursul mat multor ore din schimburile I și II petrecute alături de el în combinat — o fire energică, un bun cunoscător al problemelor cu care se confruntă tinerii în fiecare organizație. Și totuși, atunci cînd i-am adresat întrebarea : „Ce propuneri au făcut tinerii de la C.P.L. în sprijinul producției și cum au fost materializate ele, prin ce mijloace, cu ce eficientă, pentru a ridica la cota reală de semnificații efortul participării lor la realizarea exemplară a sarcinilor ce revin combinatului ?“, răspunsul său a fost destul de ambiguu. Dar. fapt semnificativ, însoțit de o propunere a cărei valoare nu poate fi ignorată și nici pusă doar pe seama prezenței unui redactor : „Ar trebui să preluăm experiența organizației de partid, să ținem o evidență Clară a problemelor ce se ridică în adunările generale pentru a putea urmări mai ușor modul în care ele sînt rezolvate, sau atunci cînd acestea sînt de o mai lungă perspectivă". Ideea este fără doar și poate foarte bună, dar n-am înțeles de ce trebuia să vină cineva din afară pentru a... provoca formularea ei. cînd, sintem convinși, săptămînal, dacă nu mai des. activiști ai comitetului municipal Tg. Jiu al U.T.C. sau ai comitetului județean trec poarta combinatului, se interesează de modul în care se desfășoară activitatea organizației și nu doar de îndeplinirea planului la ", ....................că acesta totuși a fost îndeplinit în întregime în numai 9 luni) stau de vorbă cu tinerii, găsesc
muncă patriotică (subliniem

împreună cu el soluții la problemele'care-i preocupă.Dincolo de toate acestea, să notăm deocamdată însă citeva date concrete: organizația U.T.C. de la C.P.L. Tg. Jiu numără, după ultima statistică, 872 de membri (numărul celor cuprinși în întrecerea uteclstă reprezintă aproape jumătate din totalul muncitorilor de aici). în primele 9 luni ale anului combinatul a înregistrat nerealizări la placaj, la PAL (dar din cei 163 000 m.p. restanță din anul trecut au mai rămas de recuperat doar 50 000) și la mobilă corp, unde norma valorică nu a fost îndeplinită cu aproximativ 400 000 lei. în același timp, la fabrica de placaj, unul din sectoarele cheie ale combinatului, în primele trei tre ale acestui an s-au trat 250 zile/om absențe vate, ceea ce a impietat asupra bunului mers al ției, situație care ar fi trebuit să dea de gîndit și de... acționat organizației U.T.C. de aici, cu atît mai mult cu cît peste 60 la sută din personalul muncitor sînt tineri.Un proces verbal aflat în posesia secretarului comitetului U.T.C., de la ultima adunare a organizației de la fabrica de placaj, schimbul B (schimb fruntaș de mai mulți ani !) ne informează că o parte din tineri nu și-au îndeplinit sarcinile de producție datorită lipsei de furnir, calității buștenilor, dar și modului în care se efectuează reparațiile și întreținerea utilajelor, fapt ce a determinat pe Ioana Ionică să propună ca personalul auxiliar din fabrică să se preocupe mai mult de Asigurarea bunei funcționări a utilajelor ; pe Cornel Neghină să se angajeze în numele tinerilor de la sectorul „prese" — unul dintre cele mai sensibile sectoare ale fabricii, datorită nenumăratelor defecțiuni ce se ivesc aici și care duc la stagnări ce însumează uneori un număr deosebit de mare de ore — că vof face tot ce le stă în putință pentru eliminarea deficiențelor ce apar pe fluxul tehnologic ; pe Doina Albiei să solicite mai multă atenție in efectuarea reviziilor. Dumitra Pănescu, secretara organizației schimbul C, ne-a confirmat, în discuția purtată, că și tinerii din acest schimb invocă aceleași deficiențe care conduc

trimes- înregis- nemoti- evident produc-

la nerealizarea sarcinilor de producție ca și colegii lor și că ei . au propus între altele să se întreprindă măsuri pentru ridicarea calificării profesionale a celor ce execută întreținerea și revizia utilajelor. Din păcate, problema absențelor a fost făcută... uitată de către toți cei cu care am discutat. Să vedem însă ce s-a întîmplat cu propunerile amintite. Mihal Cărăbiș ne-a declarat că în urma acestor adunări generale în sectorul furnire s-au luat măsuri de remediere urgentă a unor defecțiuni la uscă- toare, de încheiere înainte de termen a unei reparații capitale și că la reviziile duminicale au fost chemați inclusiv conducătorii de utilaje pentru a da o mină de ajutor. La acestea se adaugă faptul că secția mecano-energe- tică a urmărit și ea îndeaproape operațiile amintite tot în virtutea unui eventual sprijin ce i-ar fi putuț fi solicitat. Reținînd măsurile ca necesare și binevenite, nu putem să nu subliniem aici că ele au fost de fapt rezultatul unei hotărîri administrative și nu al unei inițiative aparținînd organizației U.T.C. Sintem de acord că aprovizionarea cu bușteni de calitate corespunzătoare este practic o problemă insolubilă pentru tinerii fabricii de furnire (ea aparți- nînd evident combinatului, centralei de resort), dar credem că o mai bună organizare a modului în care se fac reparațiile sau reviziile utilajelor poate și trebuie să stea în puterea lor.Din păcate, lipsa oricărei evidențe ca și faptul că unele dintre propunerile făcute de tineri nu și-au găsit rezolvarea adevărată (vezi buna întreținere a utilajelor, problemă stringentă, de permanentă actualitate) nu sint de natură să stimuleze spiritul de Inițiativă în organizațiile U.T.C. Credem însă că o îndrumare mai atentă, un sprijin feal, efectiv — pe baza unei analize competente a posibilităților de care ei dispun — din partea celor datori să o facă, ar fi avut ca efect depășirea jumătăților de măsură, capacitatea mai exactă a posibilităților lor de efort, canalizarea acestuia în cele mai indicate direcții. O dovedesc rezultatele bilitățile valoare. de pînă acum, disponi- lor insuficient puse în
LAURENȚIU OLAN

George Bacovia: OPERE

CARNET CINEMATOGRAFIC

UN DEBUT UMBRIT
DE LOCURI COMUNE )

După un stagiu de regizor se
cund la interesante filme din 
stagiunile trecute (Zidul și Buzduganul cu trei peceți), Felicia Cernăianu, autoare a unor do
cumentari inspirate de realită
țile ultimului deceniu, debutea
ză in lung metrajul artistic cu 
un subiect „fierbinte", de ac
tualitate.

Misiunea transpunerii pe peli
culă a unui conflict contempo
ran, astfel incit acesta să con
vingă, să provoace atitudini, să 
genereze discuții analitice și nu 
comparații superficiale, obiectiv 
deloc ușor și pentru un cineast 
mai experimentat, este numai 
parțial indeplinită.

Un scenariu din care se sim
te faptul trăit (semnat de Gheorghe Manole), ale cărui 
premise sînt fără îndoială inte
resante, in măsura in care des
coperă psihologii îndepărtate de 
șablon, personaje viabile prin 
complexitatea lor, contribuie, in 
mare măsură, la ceea ce este 
reușit in film.

Un conflict de muncă, declan
șat de intransigența unui tinăr 
inginer, ajuns diriginte de șan
tier, permite regizoarei portre
tizarea exactă a unei galerii de 
persoane ușor de recunoscut in 
universul dinamic al construc
țiilor industriale, cit și o privire 
critică asupra conservatorismu
lui, autoritarismului și a unui 
stil de muncă eronat. Din pă
cate, deși uneori accentul critic 
ajunge uneori la intensitatea ca
ricaturii, nu este finalizată pină 
la capăt, condamnarea acelor 
oameni care, investiți cu încre
dere, o incalcă in virtutea unui

La Oțelul Roșu: CALITATEA SERVICIILOR
ÎN PAS CU SOLICITĂRILE POPULA ȚIEI

Dintr-o explicabilă curiozitate profesională, intrînd în secția croitorie a cooperativei meșteșugărești „Bistra" din Oțelul Roșu, i-am cerut responsabilului. loan Iovănescu, să-mi pună la indemînă condica de sugestii și reclamații. Iată o primă apreciere : „Fiind nevoit să stau mai multe zile prin această parte a locului decit crezusem inițial, mi-am cumpărat de la magazinul de specialitate din oraș o pereche de pantaloni, îmi erau prea lungi și atunci m-am adresat meșterului de la cooperativa „Bistra" cu rugămintea de a mi-i scurta. Am fost deosebit de plăcut impresionat de promptitudinea cu care am fost servit, precum și de amabilitatea croitorului care a executat lucrarea solicitată". Semnează Grigore Avramescu, I.A.S. Pitești. 20 iulie 1978. Am răsfoit același caiet pentru a găsi ceva care să contrasteze cu părerea piteșteanului, nu de alta, dar sînt cunoscute desele conflicte dintre clienți și prestările de servicii către populație. N-am găsit. M-am dus a- tunci la secția artă populară și mi-am exprimat dorința confecționării unor costume populare ce-mi sînt necesare pentru școala unde lucrez. Șefa de unitate, Ienica Purcaru, s-a oferit imediat să-mi prezinte cîteva modele, m-a întrebat din ce zonă sînt, apoi după ce a a- flat că sînt din partea de cîm- pie a Banatului, a ales trei modele, le-a prezentat pe fiecare în parte, cu specificul său, semnificația motivelor, obîrșia ■lor și alte astfel de amănunte care dezarmează pînă și pe cei

mai mofturoși clienți. După ce am convenit asupra proiectului, am mărturisit că interesul meu este deocamdată pur informativ.In istoria siderurgiei românești cu cele aproape două secole ale sale de existență, Oțelul Roșu ocupă un loc de frunte. Totuși, de-abia în ultimii zece ani orașul â cunoscut o dezvoltare fără precedent : importantele investiții făcute aici, concretizate într-o nouă platformă industrială care, practic, a du

renuri de sport. Intr-un cuvînt se vor finaliza lucrări capabile să satisfacă cerințele unei populații, care, potrivit estimărilor, în 1990, va ajunge la 35 000 locuitori, ceea ce înseamnă de două ori și jumătate mai mult decît în prezent. Adăugăm și faptul că de la începutul anului și pînă în prezent, ca urmare a continuei preocupări de . ridicare a calificării, după cum ne informa tovarășul inginer Constantin Cristescu, directorul uzinei numărul 1, retribuția me-
blat capacitatea de producție a întreprinderii, au atras după sine necesitatea realizării unor ample lucrări de construcții de locuințe și edilitar-gospodărești care să asigure oamenilor muncii și familiilor lor un înalt grad de confort șl civilizație. într-o discuție avută pe această temă cu primarul orașului, tovarășul Lazăr Ilie, am reținut că pină la sfîrșitul acestui cincinal numărul apartamentelor nou construite va ajunge la peste o mie, că potrivit schiței de sistematizare deja aprobată, centrul civic urmează a fi reamenajat, că a început construcția unui spital cu 340 de paturi, se vor construi un hotel, o școală nouă cu 1Ș săli de clasă, numărul locurilor în căminele pentru ne- familiști a ajuns la 1 900, iar în acest an, prin contribuția tineretului. se va amenaja o nouă zonă de agrement la Gura Jgia- bului, care va consta dintr-un bazin de înot și mai multe te-

SCOATEREA
INSTITUTUL 

DE ÎNVĂȚĂMINT 
SUPERIOR CONSTANȚA
I. Catedra de științe sociale și 
filologice1. Conferențiar, poziția 2 din statul de funcțiuni, disciplina Socialism științific.
Secția rusă-engleză2. Lector, poziția 7 din statul de funcțiuni, disciplina Limba engleză contemporană.3. Asistent, poziția 12 din statul de funcțiuni, disciplina Limba rusă, curs practic.
II. Catedra de construcții hidro
tehnice și îmbunătățiri funciare

Secția construcții hidrotehnice 
și îmbunătățiri funciare4. Conferențiar, poziția 3 din statul de funcțiuni, disciplinele Electronică și instalații de pompare. Mecanizarea agriculturii și Mașini terasiere.5. Șef lucrări, poziția 8 din statul de funcțiuni, disciplinele Construcții hidrotehnice, Curs general de construcții și beton armat.

gdie a personalului a crescut cu 10 la sută peste creșterile obținute pe baza hotărîrilor de partid. Este cît se poate de limpede, în acest context, necesitatea asigurării serviciilor publice și a prestărilor de servicii la, nivelul celor mai înalte exigerțțe. Cantitatea și calitatea acestora este determinată pe plan sociologic in definirea bunăstării materiale a cărei realizare este țelul suprem al orîn- duirii noastre socialiste. Iată de ce prezentarea realizărilor în acest domeniu dobîndește o importanță de primă mărime in analiza modului în care se înfăptuiește zi de zi, într-un tot unitar, obiectivul fundamental al socialismului. Cifrele care ne-au fost puse Ia îndemînă de către tovarășul Matei Borceanu, președintele cooperativei meșteșugărești „Bistra", in dinamica lor sînt edificatoare și prin aceea că ele reprezintă o evoluție în diversitate. Servicii,

considerate pînă nu demult ca un lux ce nu și-1 poate permite oricine — cosmetică, spre exemplu — au intrat în rindul necesităților curente. Alături de ele au fost deschise alte 13 secții de prestări, cum ar fi instalații sanitare, tinichigerie, împletituri din sîrmă, mozaic, zugravi etc. Drept urmare, in .a- cest sector al prestărilor, față de aceeași perioadă a anului trecut, s-a înregistrat o depășire de 66 la sută, iar beneficiul înregistrat a fost de aproape 4 ori mai mare. Producția netă a fost depășită cu 37 la sută. Pentru evoluția pretențiilor, a gusturilor, dar, in același timp, și a posibilităților materiale tot mal consistente este semnificativ faptul că cererea de confecții de factură populară a crescut de 3.3 ori. Nu este mai puțin adevărat că pentru a ajunge la asemenea rezultate într-un timp, relativ. scurt, au fost inițiate' o serie de măsuri organizatorice și educative, menite să valorifice la maximum spațiile de producție, utilajele, să elimine indisciplina, să pună capăt fenomenelor de încălcare a normelor de etică și echitate socialistă. Orice abatere este prompt dezbătută în consiliul oamenilor muncii și, după caz, este aspru sancționată. Pe de altă parte, la fiecare început de sezon se organizează parada modei — o manifestare nouă la Oțelul Roșu — iar săptămînal este expus „modelul săptămînii" față de care clienții sînt invitați să-și exprime aprecierile.
* I

fals prestigiu, printr-o sinuoasă 
comportare morală.

Surprins in datele firești ale 
oricărui absolvent, tînărul ingi
ner Grigore Romcescu nu este 
un pozitiv fără pete, un intran
sigent fără renunțări, fără con
cesii ; sincer îndrăgostit de pro
fesiune, voluntar și nu o dată 
indisciplinat, dirigintele șantie
rului impune prin siguranța ști
inței de a fi alături de munci
tori, prin afirmarea lipsită de 
Infatuare a dreptății experien
ței sale, a capacității sale de 
specialist.

Un director cu aere dictatoria
le, capabil să ascundă nereguli 
importante săvîrșite de subor
donați cu munci de răspundere, 
un șef al biroului de investiții 
servil și incompetent, funcțio
nari mărginiți, utilizind amenin
țările și defăimarea pentru sal
varea unor posturi calde, com
pletează lista adversarilor ingi
nerului Romcescu.

Mai nesigur schițați cinema
tografic, situați nu departe 
șabloanele cu care ne-au 
nuit alți cineaști sint cei 
acordă încredere poziției 
tuia : secretarul de partid 
nea. secretarul municipal, 
zolvarea conflictului se face cu 
prețul altor concesii (apelul la 
relații), cu replici surprinse in 
ședințe devenite loc comun, cu 

, intervenția unui director gene
ral (de altfel, excelent interpre
tat de Ilarion Ciobanu). Din de
monstrația cinematografică lip
sește tocmai individualizarea 
masei de muncitori, care supor
tă consecințele lipsei de com
petență (cu o singură excepție 
notabilă, șeful de echipă inter
pretat de Gheorghe Visu).Mitică Popescu, aflat la pri
mul său rol cinematografic de 
mare întindere, constituie o ade
vărată revelație prin firescul jo
cului, prin atenția cu care iși 
construiește un persdnaj, nu lip
sit de contradicții, dar cu o fru
musețe morală exemplară. Re- 
nunțind la actori cu bogate fil- 
mografii, Felicia Cernăianu are 
meritul de a fi alcătuit, o distri
buție inedită, cu unele perfor
manțe demne de reținut (Va- sile Cosma, In rolul șefului de 
birou, Dorel Vișan — directo
rul, Cornelia Gheorghiu — in
ginera șefă).

Scăderile peliculei, datorate, 
in special, lipsei de fluență dra
matică și inconsistenței unor ar
gumente 
sonajelor 
teresante 
tualitate. 
Cinste și 
vizată asupra lumii bogate 
evenimente și existențe 
șantierele țării. Debutul

de obij- 
care 

aces- 
Lem- 

Re-

Nelipsită de sinuozități și sincope, receptarea operei bacoviene a generat, mai cu seamă în Ultimii 10—15 ani, entuziasme (dar și nedumeriri) mai mult sau mai puțin argumentate. Bacovia începuse să fie „revalorificat" înaintea noilor generații de poeți care s-au afirmat după 1960, dar abia atunci cind noul climat intelectual restabilea o nouă ierarhie a valorilor literare, cînd își „redescoperea" predecesorii nu în literă cl în spirit, resimțindu-le acut influența, s-a cristalizat și efigie Bacovia. Decisiv procesul reînțelegerii bacoviene, deceniul 7 care emite, printr-un firesc, formula marilor poetice românești ale secolului XX (Arghezi. Blaga. Bacovia, Barbu), devenită astăzi un loc comun.în 1966. un tinăr poet (Nichi- ta Stănescu) făcea o afirmație aparent paradoxală la un „simultan" al revistei „Amfiteatru": „II socotesc pe Bacovia poet național pe temeiul Mioriței". In acea epocă a masivelor și necesarelor reevaluări, o asemenea afirmație, de exactă penetrație, era cea mai răspicată înălțare a unui piedestal la care puțini se gindiseră pină a- tunci. Un eseu ulterior al aceluiași poet furniza demersul a- cestei judecăți de valoare. Pentru Nichita Stănescu (și pentru o mare parte a criticii de azi), Bacovia nu mai e un învins. „E vorba nu numai de o dominare a destinului, dar și de o a- nulare a destinului malefic prin insăși reprezentarea lui. După părerea mea, cei mai triști și mai melancolici poeți sînt rafaeliții ; ei consumă gloria suavității rezervîndu-și ca necomunicabil, ca pe un lucru conținut In sine, stadiile infernale". Bacovia. disecindu-și obsesiile, straturile cele mai profunde ale personalității, pre- zentîndu-le în toată nuditatea lor, ne face, deci, să înțelegem ceea ce Ciobanul mioritic vo’a să ascundă, ceea ce o analiză modernă, subsumind avatariile omului contemporan, ca și destinele istoriei naționale, ar scoate la iveală prin îndepărta-

o nouă pentru poeziei este cel consens valori

rea crustei seninătății ritualice din Miorița. Iată o ingenioasă justificare a noțiunii de „poet național" aplicată lui Bacovia — expresie a perenității și universalității sentimentului românesc.Ar fi însă greșit să atribuim în exclusivitate anilor noștri superlativele receptării bacoviene. începînd cu Al. Macedon- ski, cel care a intuit sunetul originar bacovian, șirul declarațiilor entuziaste va cuprinde „audiențe semnificative" (atestate de critica literară interbelică). In 1934, de pildă. Camil Petrescu îi considera pe Arghe- zi și Bacovia „nu numai cei mai de seamă poeți din ultimul sfert; de veac, dar inauguratori de eră nouă literară". Abia anii
din urmă, însă, îi oferă lui Bacovia garanția celei mai largi audiențe posibile : 15 ediții, din 1961 încoace (față de 12 apărute în timpul vieții), 15 prezențe în antologii (adică dublul de 9 traduceri înîn antologii pină atunci), limbi străine (față de nici una), pentru a nu ’lungul șir al studiilor exegetice. în acest context se înscrie ediția cvasi-completă de Opere*). recent apărută, in multe privințe o ediție exemplară. Nu mă refer numai la scrupu- lozitatea cu care editorii înregistrează variantele (oricît de neînsemnate în aparență), ci la uriașul efort pe care l-a implicat colaționarea manuscriselor cu edițiile princeps și corecturile ulterioare. Aparatul critic datorat subtilului exeget care a fost Mihail Petroveanu, autor al primei monografii românești asupra lui Bacovia (1969) este un instrument util, furnizînd nu o dată informații noi, prețioase, refăcînd primele etape ale receptării poeziei bacoviene. Desigur, ideală ar fi fost o bibliografie critică comentată sumar sau indicind măcar, atunci cînd notele n-au permis acest lucru, etapele exegezei bacoviene. Lipsesc deci cîteva interpretări cu adevărat înnoitoare

mai reaminti aici

cum este eseul deja menționat al iul Nichita Stănescu sau un altul aparținînd lui Marian Popa, de asemenea important.Avem așadar, pentru prima oară, în față un Bacovia cvasi- integral, care, dacă nu retușează imaginea noastră despre poet, o detaliază sensibil. Ce a- duce nou ediția Petroveanu- Botez ? Un compus integral de poeme și proze (pînă la un verdict decisiv asupra prozelor si- mili-bacoviene publicate recent în „Luceafărul") care devin instrumentul de bază al viitoarelor exegeze. Un amplu grupaj intitulat „Varia" reunește pagini uitate precum și cele mai interesante interviuri acordate de poet. Ele ne înfățișează un ponderat animator cultural, un insignifiant recenzent și un interlocutor adeseori la înălțimea poetului. Addenda ediției inserează sub titlul „Divagări utile" citeva însemnări din 1955— 1957, în mare parte inedite sl revelatoare : „Poeți, evitați singurătatea. între oameni e viața...", „Gîndul se gîndește pe gind, și gindirea devine eter..." etc. (pag. 457—470).Ediția face evidente mutațiile produse în evoluția liricii bacoviene (observate întîia oară de T. Vianu în 1946). Simplificînd. putem vorbi de două lirici distincte : poetul „Plumbului", cu o frazare aproape impecabilă și motive dominant simboliste, cu „monotonia 1 ’ '______cută" și un alt Bacovia-contes- tat, acuzat pînă mai ieri de involuție. coborît deja în Infern. Poemele ultimelor volume reliefează prin sincopele, incoerențele și desele fringeri ritmice o politică a „tăcerii", cel puțin la fel de importantă pentru modernitatea poeziei noastre ca și prima etapă. Pentru că, în ansamblul ei, poezia lui George Bacovia este una (dacă nu singura) din experiențele- llmită ale lirismului românesc.
DORU MIELCESCU
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•) G. BACOVIA. OPERE. E- 
ditura Minerva 1978, prefață, 
antologie, note, bibliografie de 
Mihail Petroveanu ; text stabi
lit, variante de Cornelia Botez.
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necesare fixării per- 
anulează premisele in- 
ale acestui film de ac- 

o pledoarie pentru 
adevăr, o mărturie a- 

............................ in 
de pe 

,__________ ,.........   tinerei
regizoare se cere confirmat in
tr-o creație, unde experiența 
primului film nu poate fi decit 
constructivă.

CALIN stanculescu

CINEMA
MIERCURI, 11 OCTOMBRIE

ACEL BLESTEMAT TREN BLIN
DAT; Palatul Sporturilor și Cul
turii (ora 18).

GUSTUL ȘI CULOAREA FERI
CIRII; Flamura (orele 11,15; 13,30; 
15,45; 18; 20,15); scala (orele 9; 
11,15; 13,30; 16; 18,15; 20,30).

CELE 12 MUNCI ALE LUI AS
TERIX : Flamura (ora 9); Flo- 
reasca (ora 15,30).

salty : Munca (orele 9; 11,15;
13.30) .

IARBA VERDE DE 
Munca (orele 15,4S; 18;

AVARIA: Floreasca 
30).

ZBOR MORTAL:
(orele 9; 11,13; 13,30;
20.30) ; Favorit (orele 9; 11,15; 
13,30; 15,45; 18; 20,15); Patria (ore
le 9; 11,15; 13,30: 13,45; 18; 20,15).

CIANURA ȘI... PICĂTURĂ DE 
PLOAIE: Aurora (orele 9; 11,15; 
13,30; 15,45; 18; 20,15); Feroviar 
(orele 9; 11,15; 13,30; 16; 18,15;
20,30); oiorla (orele 9; 11,15; 13,30; 
15,45; 18; 20,13).

OAMENII RAMIN OAMENI: 
pitol (orele 9,15; 11,30; 13,45; 
18,15; 20,30); Grivița (orele 
11,15; 13,30; 15,45; 18; 20,15);__
ceafărul (orele 0; 11,13; 13,30; 16 
18.15; 20,30).

PORTRET CU PLOAtE: BUCCgl 
(orele 9; 11,15; 13,30; 15,45; 18;

ACASA 1
20).
(orele 18;

Bucureștl
16; 18,15;

Ca
is; 
9; 

Lu-
»

ION DANCEA

e • • • •
LA CONCURS A UNOR POSTURI DIDACTICE6. Asistent, poziția 14 din statul de funcțiuni, disciplina Curs general de construcții și beton armat.

Secția matematică-fizică7. Conferențiar, poziția 1 din statul de funcțiuni, disciplina Matematici superioare.
Secția fizică-chimie8. Șef lucrări, poziția 3 din statul de funcțiuni, disciplinele Chimie fizică, Biochimie, Metodica predării chimiei.
III. Catedra tehnologia sudării

Secția tehnologia sudării9. Șef lucrări, poziția 3 din statul de funcțiuni, disciplina Rezistența materialelor.10. Șef lucrări, poziția 7 din statul de funcțiuni, disciplina Tehnologia materialelor.11. Șef lucrări, poziția 12 din statul de funcțiuni, disciplina Tehnologia sudării cu gaze.12. Asistent, poziția 23 din statul de funcțiuni, disciplina Organe de mașini și mecanisme.Candidații la concurs vor depune la Rectoratul Institutului de învățămint superior din

Constanța, B-dul V. I. Lenin nr. 124, în termen de 30 de zile (pentru posturile de conferențiar și lector) și de 15 zile (pentru posturile de asistent) de la data publicării acestui anunț în Buletinul Oficial, cererea de înscriere însoțită de actele prevăzute de Legea nr. 64969 privind statutul personalului didactic din Republica Socialistă România, publicată în Buletinul Oficial, Partea I nr. 33 din 15 martie 1969, și de instrucțiunile Ministerului Educației și învățământului nr. 84539/1969 și 9494/ 1974.Cei care funcționează într-o instituție de învățămint superior sînt obligați să comunice în scris rectorului acestuia înscrierea la concurs.Concursul se va desfășura la sediul institutului, în următoarele termene de la data expirării termenului de înscriere :— 90 de zile pentru posturile de conferențiar ;— 60 de zile pentru posturile de lector ;— 15 zile pentru posturile de asistent.Informații suplimentare se pot obține la rectoratul institutului, telefon 1 83 72.

INSTITUTUL 
AGRONOMIC 

TIMIȘOARA1) . Conferențiar la catedra Tehnologii speciale, disciplina Producerea și păstrarea furajelor, poziția III/8.2) . Conferențiar la catedra Anatomie, fiziologie, genetică, disciplina Histologie, embriolo- gie. poziția V/6.Candidații Ia concurs vor depune la secretariatul Institutului agronomic din Timișoara, Piața Unirii nr. 1/a, în termen de 30 de zile de la data publicării a- cestui anunț în Buletinul Oficial, cererea de înscriere, Ia care vor anexa, în două exemplare, actele prevăzute de Legea nr. 6/1969, privind Statutul personalului didactic din Republica Socialistă România, publicată în Buletinul Oficial, partea I, nr. 33 din 15 martie 1969 și de Instrucțiunile Ministerului Educației și Invățămîntului nr. 84539/1969.Concursul se va ține la sediul Institutului agronomic Timișoara în termen de 3 luni de la data expirării termenului de înscriere.Informații suplimentare se pot obține zilnic de la secretariatul institutului, telefon 3 39 56.

LA CULESUL PORUMBULUI
(Urmare din pag. I)

Stroilă «-aleargă cu Nicu- 
laie“...

Scumpă, clasa mea a șap
tea...

...s-au scurs cîteva ore bu
ne de muncă. Soarele nu ne 
mai acoperă creștetul. Copiii 
au obosit, o știu. Să facem 
o pauză, să nu lacem !? Nu 
mai vorbește nimeni. Păuna 
e șl el pe rind. Nu mă stri
gă nimeni. Să facem pau
ză... !? Încep să fluier. Ii 
simt printre porumb căutîn- 
du-mă cu privirea. Cineva 
mă roagă să le spun o in- 
timplare din viața mea, „n-0

să mai munciți", „ba 
dv. «tați la zece pași 
intea noastră și ne 
tiți, cind v-am ajuns 
faceți zece pași..."

...sintem la capătul rîndu- 
rllor. Ne-am așezat pe iar
bă. Azi am făcut aproape 
dublu decit ieri. Inginerului 
agronom nu-i vine să crea
dă, pornește printre rinduri 
să verifice...

...și mașina întirzie iar noi 
nu putem lăsa recolta pe 
cimp. Vintul ne scutură că
mășile ca pe niște flamuri. 
Ne facem mustăți din măta
se de porumb dar nimeni nu 
mal rîde. Cu cit stăm sini-

da, 
îna- 

poves- 
mai

țim mai mult, oboseala... ma
șina nu mai vine...

...dintr-o dată mi pome
nesc cu trei garoafe, cind, 
de unde, cînd le-au adus ?1 
corul ; „la mulți ani", „la 
mulți ani, tov. diriginte" .. 
nu mai sint bun de nimic... 
tot porumbul se ridică 
la cer. Cu copii cu tot. 
revin pe pămint și mă 
eu... nu-i mai ajung.
■ă le spun ? Eu abia săptă- 
mîna viitoare îmi serbez a- 
niversarea, astăzi 
Geambașu dintr-a 
singur, numai... eu...

pină 
Apoi 
ridic 
Cum

doar 
șasea, 

_ . fele
lor... băieți.. iubiții mei din 
clasa a șaptea.

*

*

<

20.13).
SEPTEMBRIE : 

9,15; 11.30; 13,45).
pasiența; central (orele io; 

18,15; 20,13).
STAR: Eforie (orele 9; 12,30; 16;

19.30) : Excelsior (orele 9; 12.30; 
16; 19,30); Modern (orele 9; 12,30;
19.30) .

REVANȘA: Arta (orele 8.39;
10.45; 13,15; 15,45; 18,15; 20,30);
Dacia (orele 9; 11,13; 13,30; 15,45; 
18; 20,13); Volga (orele 9; 11,15; 
13.30; 16; 18,15; 20,15).

GHINIONISTUL: Miorița (orele 
9; 11; 13.15; 15,30; 17,43: 20); Giu- 
leștl (orele 9; 11; 13,15; 13,30:
17,45; 20); victoria (orele 9,30; 12; 
14.30: 17: 19.45).

TRENUL DE BENARES: Torni» 
(orele 8,30; 10,45; 13; 15,30; 18;
20.30) .

DIN NOU... DISNEY: Doina 
(orele 9.13; 10,43; 12,45).

DRAGOSTE ȘI... STATISTICA: 
Doina (orele 13,30; 19).

drum: fără Întoarcere: 
Progresul (orele 16; 18; 20).

FIUL FEȚEI PALIDE: Festival -------- - .... 133(J; 16; lgl5.
(orele 9; 11,15;

Central (orele

(orele 9: 11.15;
20,30); Melodia 
13,30; 16; 18,15; 20,30).

AL TREILEA JURĂMINT: Pa
cea (orele 15; 18,30); Lira (orele 
9,15; 12; 16; 19).

MELODII, MELODII: Flacăra 
(orele 9; 11,15; 13,30; 15,45; 18;
20.15).

ORCHESTRA AMBULANTA: 
Buzeștl (orele 9; 11,15; 13,30; 15,45; 
18: 20,15).

HAIDUCUL CU OCHII CA STE
LELE: Cosmos (orele 16; 18; 20); 
Drumul Sării (orele 16: 18; 20).

CAPCANA DIN MUNȚI: Cotro- 
ceni (orele 9; 11,13; 13,30; 15,45; 
18; 20).

TV
Breviar științificAliajele de aluminiu pot concura cu succes pe cele de cupru. Acesta este rezultatul studiilor efectuate de specialiștii Institutului de cercetări pentru metale neferoase și rare, care, in colaborare cu cei de la întreprinderea de aluminiu din Slatina au realizat o serie de noi aliaje de aluminiu cu proprietăți similare celor cuprifere și care prezintă multiple întrebuințări în industrie. Unele din acestea au fost folosite în locul alamei la confecționarea coliviilor de rulmenți pentru anumite utilaje, iar Încercările de andu- ranță la care au fost supuse timp de 13 000 de ore au evidențiat calitatea deosebita a acestora.Prin înlocuirea aliajelor de cupru cu cele de aluminiu la fabricarea acestor colivii, costurile au scăzut la jumătate, lat greutatea lor se reduce de 2,5 ori.

★Lăstarii în vîrstâ de un an pot furniza interesante indicii în ce privește poluarea solului și a vegetației cu oligoelemente mi

nerale. La această concluzie a ajuns un grup de biologi, chi- miști. agronomi și informaticieni din Baia Mare și Cluj-Napoca în urma unor studii intense. E- fectuindu-și cercetările într-o zonă unde funcționează întreprinderi de metalurgie neferoasă, ei au urmărit comportarea plumbului, cuprului șl zincului din sol în lăstarii de un an și în structura copacilor exis- tenți în perimetru. Datele obținute au fost modelate și supuse analizei cu ajutorul calculatorului electronic, determinîndu-se coeficienții de corelație între elementele minerale menționate, sol, lăstari și copaci. Metoda, deosebit de eficientă, permite utilizarea analizei lăstarilor ca test al poluării mediului înconjurător cu oligoelemente minerale provenite din emanațiile întreprinderilor metalurgiei neferoase și vehiculate de atmosferă, în vederea adoptării în timp util a măsurilor ce se impun.
★După cum s-a mal anunțat, specialiștii de la Institutul de

cercetări pentru apicultură au realizat preparatul medicamentos „Diagvar" (Sineacar), folosit în diagnosticul și tratamentul varroozei, una din cele mai grave boli ale albinelor. Parazitul s-a răspîndit din Extremul Orient după cel de-al doilea război mondial, contami- nind în ultimii ani aproape 40 de țări.Preparatul, brevetat ca o invenție de o deosebită importanță, a fost prezentat și s-a bucurat de o largă apreciere la schimburile internaționale de experiență din R.P. Bulgaria și U.R.S.S. și la seminarul de varroză, organizat în acest an in țara noastră de Institutul internațional de tehnologie și economie apicolă al Apimondiei, în colaborare cu Asociația crescătorilor de albine și Oficiul internațional de epizootii, la care au participat specialiști din 19 țări. De asemenea, preparatul a fost experimentat în 8 țări, iar în prezent este solicitat în diagnosticul și tratamentul acestei periculoase boli în Iugoslavia, R.F Germania, Turcia și U.R.S.S.

PROGRAMUL 1
9,00 Teleșcoală. Consultații In 

sprijinul elevilor din clasele li
ceale. 10,00 Antena vă aparține. 
Spectacol prezentat de județul 
Alba. 11.00 Publicitate. 11,05 Șoi
mii patriei. 11,13 Bucureștlul ne
cunoscut. 11.40 Telex. 11,45 închi
derea programului. 14,50 Fotbal : 
România — Polonia. Transmisiune 
directă de la stadionul „steaua", 
în pauză: • Telex a Tragerea 
pronoexpres. 16.50 Din țările so
cialiste. 17,00 „Răsună-n țară al 
muncii cint“. Program interpretat 
de corul Ansamblului artistic al 
U.T.C., dirijor Volcu Enăchescu. 
17,15 Mult e dulce... 17,40 Telecro- 
nica pentru pionieri. 18,00 Festi
valul „Clntarea României", o lar
gă mișcare de educație, de valo
rificare deplină a spiritului crea
tor. 18,45 Publicitate. 18,50 Forum 
cetățenesc. 19,20 1001 de seri. 19.30 
Telejurnal. 19,50 Noi, femeile! 
20,20 Ediție specială. Urgentarea 
punerii în funcțiune a capacită
ților de producție planificate pe 
1978. 20,30 Publicitate. 20,35 Tele- 
clnemateca. Ciclul „Mari actori": 
Peter O'Toole. „Urmărire la Lon
dra" — producție a studiourilor 
engleze. 22,20 Telejurnal.

PROGRAMUL 2
19,50 Desene animate. 20,15 Stu

dio T '78. 20,40 Muzică ușoară in
terpretată de formația „Acade
mica". 20,55 Telex. 21,00 Orizont 
tehnico-științlfic. 21,30 Treptei» 
afirmării.



„SClNTEIA TINERETULUI" pag. 3 MIERCURI 11 OCTOMBRIE 1978TELEGRAME
Secretarul general al Partidului Comunist Român, președintele 

Republicii Socialiste România, NICOLAE CEAUȘESCU, a primit 
d'.rt partea secretarului general al Partidului Democrat din Guineea, 
președintele Republicii Guineea, AHMED SEKOU TOURE, urmă
toarea telegramă :Am primit cu mare plăcere mesajul de felicitare și prietenie pe careați binevoit să ni-1 adresați cu ocazia Zilei de 2 octombrie, sărbătoarea națională a țării noastre. Vă mulțumim călduros pentru acest deosebit semn de atenție față de poporul nostru și față de mine.La rîndul nostru, exprimăm Excelenței Voastre și poporului român, sentimentele noastre de profundă recunoștință.

Președintele Republicii Socialiste România, NICOLAE 
CEAUȘESCU, a primit din partea președintelui Republicii Peru, 
FRANCISCO MORALES BERMUDEZ CERRUTTI, următoarea 
telegramă :Vă mulțumesc pentru amabilele felicitări transmise cu ocazia sărbătorii naționale a țării mele și folosesc această ocazie pentru,a vă reînnoi, Excelență, asigurările celei mai înalte considerații.

Președintele Republicii Socialiste România. NICOLAE 
CEAUȘESCU, a primit din partea președintelui Republicii Trinidad 
Tobago, ELLIS CLARKE, următoarea telegramă :în numele meu și al poporului din Trinidad Tobago, vă mulțumesc dumneavoastră' și poporului român pentru amabilul mesaj transmis cu prilejul Zilei independenței noastre.

Vizita delegației Partidului 
Socialist Revoluționar Somalez

OSĂPTĂMlNĂ A MUNCII RECORD.A REZULTATELOR MAXIME

La invitația C.C. al P.C.R., în perioada 4—11 octombrie a.c. ne-a vizitat țara o delegație a Partidului Socialist Revoluționar Somalez, condusă de Ahmed Mohamed Farah, membru al Comitetului Central, șeful Biroului relații externe din cadrul C.C. al P.S.R.S.Delegația somaleză a fost primită, la C.C. al P.C.R., de tovarășul Vasile Mușat, secretar al C.C. al P.C.R. A participat Constantin Vasiliu, adjunct de șef de secție la C.C. al P.C.R. Cu acest prilej, s-a procedat la un schimb de informații și de vederi în legătură cu preocupăriTovarășul Ștefan Andrei, ministrul afacerilor externe, a primit marți delegația parlamentară din Finlanda, condusă de Ahti Pekkala, președintele Parlamentului, care efectuează o vizită în țara noastră, la invitația Marii Adunări Naționale.La întrevedere au participat Vasile Gliga, adjunct al ministrului afacerilor externe, alte persoane oficiale.A luat parte ambasadorul Finlandei la București, Matti Hăkkănen.
★în aceeași zi, delegația parlamentară finlandeză, însoțită de tovarășul Nicolae Giosart, președintele Marii Adunări Naționale, a făcut o vizită la întreprinderea de mașini grele. Oaspeții au vizitat, de asemenea, noi cartiere, precum și obiective social-culturale din Capitală.In cursul după-amiezii, parlamentarii finlandezi au fost oaspeții orașului Constanța, unde au^vut o întrevedere cu Gheorghe Trandafir, președintele Comitetului Executiv al Consiliului popular municipal.în onoarea lor, președintele Consiliului popular al municipiului Constanța a oferit un dineu.Marți dimineața a părăsit Capitala tovarășul Kon Gin The, vicepremier al Consiliului Administrativ al R.P.D. Coreene, ministrul relațiilor economice externe, trimis special al președintelui R.P.D. Coreene, tovarășul Kim Ir Sen. iPe aeroportul Otopeni, oaspetele a fost salutat de tovarășii Paul Niculescu, viceprim-mlnis- tru, ministrul finanțelor. Constantin Oancea, adjunct al ministrului afacerilor externe, de alte persoane oficiale.
Acțiuni și eforturi susținute pentru 

predarea la timp a noilor apartamente
0 experiență care merită să fie cunoscutăCauza restanțelor de pe un șantier 

din Capitală

Se vine mai tîrziu, 
se pleacă mai devreme...Zona Timonierului din cartierul Militari al Capitalei. Aici am „pontat" zilele trecute la primele ore ale dimineții alături de constructorii șantierului 2 din cadrul grupului 6. La intrare siluetele a două macarale aflate intr-un repaos nedorit de maj multă vreme (cum aveam să aflăm mai tirziu de la conducerea șantierului) „străjuiesc" parterul blocului 104, ce trebuia să se găsească deja in stadiul final. Nici urmă de constructor. Aceeași situație și la blocul 111 din apropiere pe care constructorii l-au dus pînă la nivelul II structură și l-au abandonat (termen de predare 30 septembrie). Pe cei peste 250 de constructori ai acestui șantier bucureștean i-am găsit la finisaje la blocul 103, iar pe alții lucrînd la structura blocului 108 de alături. Și acesta din urmă înregistrează o întîrziere substanțială (trebuia predat la finele lunii septembrie). La ora 7,30 lucrul începu-, se. Nu însă pentru toți. Caietul' de pontaj înregistrează absențe nemotivate (Mariana Iancu, Ion Gheorghe, lipsesc de mai multe zile), întîrzierl de la program (Ion Gărgărea, Nicolae Mitea). Ba mai mult, o întreagă echipă de constructori condusă de Gh. Rusu nu ajunsese încă la program în ziua raidului nostru. Se vine mai tîrziu, se pleacă mai devreme. Aceasta este desigur și una dintre cauzele principale ale rămînerilor în urmă care se înregistrează pe acest 

le actuale ale celor două partide, cu posibilitățile de dezvoltare a legăturilor de prietenie și colaborare dintre cele două țări și popoare.In timpul șederii în țara noastră delegația somaleză a avut întîlniri de lucru la conducerea Academiei „Ștefan Gheorghiu", Consiliul Central al U.G.S.R., C.C. al U.T.C., Consiliul Național al Femeilor, Uniunea Națională a Cooperativelor A- gricole de Producție și la CENTROCOOP. Oaspeții au vizitat o serie de obiective de interes economic, social și cultural.Tovarășul Paul Niculescu, vlceprim-ministru, ministrul finanțelor, a primit, marți după- amiază, pe Paul Rudolf Jolies, secretar de stat în Departamentul Federal al Economiei Publice, directorul Diviziei de comerț din Elveția, care face o vizită în țara noastră.Cu acest prilej au fost abordate probleihe privind dezvoltarea relațiilor de colaborare economice, comerciale și financiare dintre România și Elveția.A participat Pierre-Henri Thă- venaz, ambasadorul Elveției la București.Delegația municipalității Helsinki. condusă de Teuvo Aura, primarul general al orașului, a vizitat marți cartierele de locuințe Drumul! Taberei, Panteli- mon, Titan. Balta Albă, Muzeul colecțiilor de artă, alte obiective social-culturale bucureșterte.Primarul general al orașului Helsinki, Teuvo Aura, împreună cu primarul general al Capitalei, Ion Dincă, au asistat seara la un spectacol prezentat de cvartetul finlandez de jaz clasic „Heikki Sarmanto", aflat în țara noastră.Primarul general al Capitalei a oferit un dineu in onoarea delegației orașului Helsinki.Marți a acostat în portul Constanța motonava „Volker- freundschaft", sub pavilionul R.D. Germane, avînd la bord peste 450 de pasageri, lucrători din aparatul de partid al P.S.U.G., veterani ai mișcării muncitorești din R.D. Germană, care fac o vizită de prietenie prin mai multe porturi din țări socialiste.Oaspeții au fost întîmpinați de activiști de partid șl de stat. Au fost prezenți Siegfried Bock, ambasadorul R.D. Germane la București, și alțl membri ai ambasadei.

șantier de la o zi la alta. In condițiile în care există deja un considerabil deficit de forță de muncă, disciplina ar trebui respectată în totalitate, programul de venire și plecare să nu fie ceva... facultativ. Conducerea șantierului ar trebui în aceste condiții să rezolve problema schimbului II pentru ca ritmul de lucru să nu mai fie așa de lent, iar încadrarea în grafice să nu rămînă o simplă formalitate. Pe șantier prefabricate sînt în cantitate suficientă, iar zestrea de utilaje este corespunzătoare. Atunci de ce aspectele semnalate nu sînt rezolvate cu operativitate de către conducere ?Constructorii sînt nu numai restanțieri, ci și „corigenți" la capitolul „spirit gospodăresc". Dezordinea de pe șantier este evidentă. Cantități mari de moloz în jurul blocurilor, risipă de materiale. Mortarul pregătit de sîmbătă îi așteaptă pe constructorii întîrziați în această dimineață. Plase sudate sînt azvîrli- te sub cerul liber, începînd să se deprecieze ca și fierul-beton aruncat lă întîmplare în spatele blocului 103. Panourile de de- cofrare stau alandala ; la fel și plăcile din BCA care se degradează pentru că nu sînt stivuite corespunzător. Acestea sînt numai cîteva aspecte din viața a- cestui șantier ce ocupă un loc fruntaș în clasamentul... restan- țierilor.
ILEANA PODOLEANU

PE OGOARELE BRĂILENE, 
PRIORITATEA ESTE ACUM PORUMBUL

Toate mijloacele mecanice, toți locuitorii satelor-
pe cimp, pentru terminarea in următoarele 

zile a culesuluiPe ogoarele Județului Brăila recoltarea porumbului a ajuns în aceste zile la peste 36 la sută din suprafața cultivată. Pe primul loc se situează I.A.S. Mă- xineni cu 65 la sută din recolta de porumb strînsă deja de pe cîmp. Aici lucrează zi și noapte 13 combine, iar transportul, fapt notabil, ține pasul cu recoltatul. La I.A.S. Baldovinești, unde am poposit ieri mai mult, se acționa cu 9 combine. La aceeași lucrare și-au concentrat eforturile peste 1 200 de oameni, între care și 600 elevi de la Liceul de marină și liceele „N. Bălcescu" și „Panait Istra- ti“ din Brăila. „Elevii sînt bine organizați și îndrumați permanent de cadre didactice —, ne spunea ing. Dumitru Negoîță, directorul unității. I-am repartizat în special la depănUșat, iar munca desfășurată de ei pînă acum în întreprinderea noastră nu poate primi decit calificativul maxim".Tot aici, la I.A.S. Baldovinești
CARTOFII TREBUIE SĂ AJUNGĂ 

PÎNĂ LA SFÎRSITUL ACESTEI SĂPTĂMÎNI 
ÎN DEPOZITE

Ce măsuri s-au luat, cum se acționează in marile
unități cultivatoare din județul Brașov ?La nivelul județului Brașov pînă în prezent din cele 11254 hectare cultivate cu cartofi s-au recoltat peste 7 600 hectare. Totodată, pe cîmp se află 20 000 tone cartofi netransportați. Cele mai mari răminerl în urmă se înregistrează In unitățile din Consiliul in- tercooperatist Codlea, în C.A.P. Berivoi, Recea, Simbăta și altele, în vreme ce cooperatorii din Bod. Budila, Mindra, Făgăraș și Rișnov string ultimele suprafețe. Pină în prezent elevii au strîns recolta de pe 3 512 hectare din cele 4 041 hectare contractate cu unitățile cooperatiste. Și-au onorat exemplar angajamentele Liceul „Ion Meșotă" (C.A.P. Stupini), Liceul „Hidromecanica" (C.A.P. Criz- bav), Liceul industrial nr. 1 (C.A.P. Prejmer), Liceul indus

(Urmare din pag. I)ciari în primul trimestru al anului viitor. O soluție originală pe care o vom aplica și la care aș vrea să .mă opresc este și aceea de a folosi pentru finisajele exterioare schele mobile suspendate, experimentate la Covasna, in cadrul șantierului 4. Realizate din bare de oțel beton, acestea ne vor folosi la blocurile din panouri mari, fiind foarte ușor de montat și manipulat. După cum am constatat, sînt mult mai avantajoase decit schelele auto- ridicătoare și în plus nici nu nu consumă energie electrică".Despre o altă inițiativă a constructorilor din orașul Sfintu Gheorghe a ținut să ne vorbească ing. Zoltan Kovacs : „în cadrul atelierului de prefabricate în instalații am reușit să realizăm o serie de panouri sanitare — măști de baie și bucătărie, echiparea obiectelor sanitare, nodurile sanitare și de încălzire, formarea și probarea radiatoarelor — care ușurează considerabil activitatea pe șantiere. Pornind de la lipsa unor instalații (pe care furnizorii le livrează cu întîrziere), în cadrul atelierului am proiectat aceste instalații și am trecut la realizarea lor. De exemplu, execu- tînd sifoane de pardoseli am redus cheltuielile acestora cu circa 30 la sută față de cele pe care le cumpăram. Tot prin autodotare am realizat o mașină de îndoit țevi la rece, deosebit de rentabilă pentru realizarea panourilor la care mă refeream".Pornindu-se de la premisa că o corespunzătoare organizare de șantier va avea ca efect imediat scurtarea termenelor de atacare a lucrărilor și reducerea procentului de manoperă pe total 

am întîlnit la lucru și 70 lucrători, mai ales personal T.E.S.A., de la Combinatul de prelucrare a lemnului Brăila. Aflăm și în ce constă această inițiativă meritorie : colectivul întreprinderii s-a angajat să recolteze la I.A.S. Baldovinești 200 ha de porumb cu forțe proprii. De aceea duminică de la C.P.L. Brăila au venit la muncă 200 oameni iar în cursul săptămînii cîte 70 pe zi.Mobilizarea generală a tuturor forțelor satului la Șutești, Grădiștea, Tudor Vladimirescu, în multe alte comune brăilene se concretizează în depășirea substanțială a vitezei zilnice la recoltatul porumbului și transportul lui în hambare. Acțio- nind astfel, cu forțe unite, cooperatori, elevi și lucrători din întreprinderi există toate condițiile pentru asigurarea unU'i ritm de muncă și mai accelerat, pentru încheierea recoltării porumbului în perioada optimă.
ION CHIRIC

trial nr. 2 (C.A.P. Purcăreni). Se impun totuși măsuri pentru impulsionarea ritmului la recoltat, sortat și transportat, folosirea la capacitate maximă a tuturor mijloacelor mecanice astfel ca în cursul acestei săptă- mîni să se asigure încheierea recoltării, transportului și depozitării cartofilor de pe întreaga suprafață cultivată.Cum se acționează așadar în aceste zile pentru înfăptuirea acestui important obiectiv al lucrătorilor din agricultura județului Brașov ?Din inițiativa tînărului Inginer Mihai Lințoiu a fost alcătuită o brigadă „de șoc" din mecanicii de atelier de la centrul de reparații al S.M.A. Hărman. în numai patru zile de lucru ei au arat pesta 100 hectare, asigurînd 

șantier, constructorii Covasnei au găsit citeva soluții interesante, la care s-a referit tînărul inginer Dănilă Constantinoiu : „Am introdus, printre altele, construcția de barăci prefabricate termoizolante — ce se asamblează pe tronsoanele de cap intermediar — precum și grupuri sanitare demontabile, avînd deci și posibilitatea refolosirii lor. Mergind pe linia reducerii consumului de materiale și a manoperei am proiectat o micro- centrală termică demontabilă, cu o capacitate de 1 tonă de abur pe oră, iar traversele la căile de rulare a macaralelor le executăm din beton armat, a- cestea se pot astfel refolosi de circa 10—15 ori, prin această metodă obținîndu-se și tpor- tante economii la masa lemnoasă".Folosirea mașinilor la întreaga capacitate și reducerea timpilor de staționare în cadrul atelierului de reparații este o altă preocupare constantă a secției de utilaje și transporturi din cadrul I.J.C.M.-ului. La cîteva soluții care au ca efect reducerea timpilor de reparații s-a referit și tînărul ing. loan Bros- căreanu : „O serie de piese, la care pînă de curind trebuia să renunțăm, Ie recondiționăm în cadrul atelierului. Economisim astfel timp (așteptînd piese noi de la furnizori) și bani. De exemplu, un carburator nou costă în jur de 500 lei, iar condiționat 125 lei, sau o pompă de benzină nouă costă 130 lei, recondiționată în atelier doar 30 lei și exemplele pot continua". 
Soluții constructive valoroase, 
inițiative lăudabile care pot fi 
— dacă nu generalizate — ori
cum încercate șl pe alte șantiere.

ION D. CUCU 

astfel front de lucru pentru ln- sămînțărl. Președintele Unității din Bod, Ion Sasu, ne spunea că tinerii încep lucrul la ora 6 și îl termină după orele 21. Pentru buna desfășurare a muncii a fost asigurată masa in clmp a întregii brigăzi.La C.A.P. Budila, unde recoltatul cartofilor se execută pe ultimele 20 hectare, se aflau la recoltat elevi al Grupului școlar „Tractorul" care munceau sub conducerea tinerei tehniciene Keresztes Haj nai. Pe alte suprafețe aflate in acord global, locuitorii comunei au reușit să recolteze în aceeași zi cartofii de pe ultimele 6 hectare. In comuna Teliu mai erau de recoltat cartofii de pe 40 ha. La această lucrare sînt prezenți 120 elevi ai Școlii generale nr. 18 din Brașov. în alte puncte de lucru, la sortat pe clmp sau la intrarea în comună, se aflau cîțiva funcționari ai consiliului popular. Pe ulițe, în schimb, întîlnim grupuri de oameni care stăteau de vorbă. în alimentara aflată cu ușa închisă 11 găsim pe gestionarul Mircea Savu împreună cu alți 5 localnici. La bufet găsim de asemenea aglomerație mare. Iată doar cîteva aspecte care în
LEGUMELE - ÎN CEL MAI SCURT TIMP 
Șl FĂRĂ PIERDERI LA CONSUMATORI 

Șl LA UNITĂJILE DE INDUSTRIALIZARE I

Ritm corespunzător la recoltatul tomatelor, 
suficiente capacități de prelucrare 

dar și... Intirzieri nemotivate
• Din grădinile buzoiene mai sînt de adunat aproximativ 11 000 

tone tomate 0 Săptămină aceasta — săptămină record pentru strin- 
gerea, depozitarea și prelucrarea fără pierderi a legumelor 0 In 
linia I a muncii peste 12 000 de uteciști-elevi 0 Centrele de valori
ficare și unitățile de prelucrare a tomatelor lucrează 24 de ore din 
24. Și totuși, în ciuda graficelor stabilite, a ritmului înregistrat la 
recoltat, pe poarta secției de paste tomate a I.P.I.L.F. Buzău n-au 
intrat, de pildă, ieri, decit 120 de tone din cele 280 tone necesare.Capacitatea de prelucrare a secției paste de tomate, unitate aparținînd I.P.I.L.F. Buzău este de 40 de tone in 24 de ore. Inginera Genoveva Briciu, șefa secției, ne informează că activitatea a fost organizată aici în trei schimburi, tocmai pentru a se asigura un flux corespunzător preluării materiei prime atit de la I.J.L.F., cit și din fermele proprii. 40 de tone de pastă reprezintă echivalentul a 280 tone de materie primă. Să urmărim, așadar, modul în care unității îi sint livrate cantitățile necesare, în conformitate cu graficele stabilite. Zilnic, I.J.L.F. trebuie să trimită 220 tone, iar fermele proprii 60. Pentru o mai riguroasă informare, am apelat la evidența zilelor de 9 și 10 octombrie, așa cum este.ea reflectată in registrul de primire. Pe 9 octombrie, secției i s-au livrat doar 107 tone (15 tone prin I.J.L.F. și 32 tone din fermele proprii), iar ieri, pînă la ora 15, nu sosiseră decit 85 tone. „Majoritatea mașinilor vin în intervalul dintre orele 11—18, creindu-se în acest fel staționări inutile, intervine inginerul Tudor Găetanovici. Dacă cantitatea recoltată ar fi încărcată in mașini de seara, in așa fel ca ele să plece încă de la ora 6 in cursă, am putea începe preluatul încă de la prima oră a zilei. In felul acesta, multe neajunsuri ar fi înlăturate".De asemenea, ni se pare îndreptățită îngrijorarea lucrătorilor de la secția de prelucrare a tomatelor. în următoarea perioadă, aici trebuie să sosească peste 6 000 tone, restul fiind repartizate unor centre și fabrici din alte județe. Or, dacă unele cooperative agricole cum e cazul celor din Gherăseni, Costeșli, Smeeni, Săgeata, înțeleg să se achite cu responsabilitate de această importantă îndatorire, folosind cu maximum randament propriile mijloace de transport, necăutind palul în ochiul vecinului, cu atit mai

Noaptea-la aratul și pregătitul terenului, 
ziua-In schimburi prelungite la semănat

(Urmare din pag. I)neri semănau grîu și orz. Tractoarele sint folosite în schimburi prelungite sau în două schimburi, locul mecanizatorilor luîndu-1 prin rotație inginerul șef al cooperativei — Ion Igna — șeful secției de mecanizare și mecanicul de întreținere, care depun eforturi susținute pentru ca sămînța să fie introdusă cit mai repede sub brazdă. Cadrele de conducere, specialiștii se află permanent in cimp, supraveghind mersul lucrărilor, neadmi- țind nici o abatere de la tehnologia stabilită, de la normele de calitate cerute. Pentru ca patul germinativ să fie cit mai bun, terenul a fost discuit pe alocuri de 3 și de 4 ori, migală care neîndoios, va fi răsplătită prin obținerea unor recolte sporite. „Ritmul pe care l-am atins, afirmă tînărul inginer șef, ne permite ca pînă la 15 octombrie să semănăm griul pe toată suprafața eliberată de sfeclă, cartofi și trifoi, urmînd ca pe măsură ce se vor coace lanurile de porumb să trecem masiv la recoltatul acestuia în vederea însămînțării griului".Dacă la C.A.P. Sîntandrei preocuparea pentru organizarea muncii e vizibilă, la C.A.P. Bă- cia, aflată la numai cîțiva kilometri distanță, ordinea și spiritul gospodăresc sînt, din păcate, absente. Orzul n-a fost semănat nici pe jumătate din su-? prafața planificată, iar la grîu, pînă în ziua de 8 octombrie, nu șe introdusese nici Un bob sub brazdă. Trecem peste faptul că tînărul Gh. Danciu, șeful secției de mecanizare a încercat să ne inducă în eroare, aflrmind că „mai sînt de semănat doar 6 ha cu orz" (deși nu erau semănate decit 35 ha) șl că „semănatul griului a început" (lucru neadevărat) și na vom opri 

greunează această lucrare și care contribuie la rărhînerea în urmă a eliberării terenului și însămîn- țărilor.C.A.P. Tărlungeni are pe cîmp peste 2 500 tone cartofi. Pentru a urgenta transportul lor, biroul executiv al consiliului popular a emis o decizie pentru mobilizarea tuturor atelajelor (100 la număr). Dacă unii locuitori au înțeles că trebuie să participe la transportul cartofilor, cei mai mulți însă nu au răspuns acestei chemări. Este cazul lui Forisz Ștefan, nr. 86 din Purcă- reni. Kiss Mihai, nr. 202 — Tărlungeni, Deak Francisk, Szasz Wilhelm și Balasz Ștefan din Zizin care nu au efectuat nici un transport de pe cîmp.Elevii au înțeles că e nevoie de ei în clmp. Se pune însă problema cum sint folosiți și în ce măsură conducătorii unităților cooperatiste contribuie cu ceva la actuala acțiune ? Oare nu ar fi fost mai bine ca inginerul șef din Purcăreni să pună în funcțiune sortatorul și să organizeze transportul din cîmp al cartofilor de elită, care zac de multă vreme împrăștiați și căleați de mijloacele de transport auto ?
ADINA VELEA

inexplicabilă ni se pare situația care se înregistrează în unele unități agricole. De pildă, C.A.P. din Pogoanele n-a trimis în zilele de 8 și 9 octombrie la centrul de prelucrare nici o tonă de tomate. Dacă le-au cules. unde le-or fi depozitat ?...Nu același lucru îl putem a- firma și despre cooperatorii din Costești. C.A.P. Flacăra Roșie are două loturi de grădină : unul in punctul Spătaru, iar altul la Costești, ambele însu- mind numai la tomate 48 ha. „Pină în prezent,' au fost recoltate 1 600 tone de tomate, ne informează tovarășul Constantin Ioniță, primarul comunei, aflat la fața locului. Cantitatea livrată I.J.L.F.-ului depășește 1 475 tone. Restul îl avem depozitat în lădițe, pe tarla. E drept că și cele 70 tone rămase puteau fi transportate la Buzău, dacă s-ar fi respectat graficul de livrări. Oricum, cu mijloacele proprii reușim să menținem totuși un ritm corespunzător".De un real ajutor le sînt cooperatorilor din Costești cei peste 200 de elevi ai școlii generale din comună, care muncesc zi de zi în grădina de legume. Numai ieri tinerii gu recoltat peste 80 tone de tomate. „Am avut perioade — intervine în discuție fermierul Aurel Stroe — cind Uteciștii-elevi au înregistrat o medie zilnică la recoltat de peste 110 tone". De asemenea, și lucrările pe care le execută sînt de bună calitate. Din rîndul lor. Constantin Moise. secretarul comitetului comunal al U.T.C., menționa numele tinerilor Georgeta Predoiu, Mariana Constantin, Gheorghe Ior- dache, Cristina Oprea. Efortul cooperatorilor și al tinerilor se materializează, pină acum, în obținerea a peste 40 000 kg tomate la hectar, reprezentînd o depășire de peste 11 000 kg față de plan.
DUMITRU ION DINCĂ

asupra unui alt aspect: ușurința cu care în această unitate se irosește timpul favorabil. Deși semănatul stagnează, deoarece terenul nu a fost eliberat, la recoltatul cartofilor și sfeclei de zahăr participau pe o vreme extrem de frumoasă aproximativ .20 de săteni care nu reușeau să facă față nici pe departe cerințelor. E drept că in ajutorul lor veniseră vreo 70 de elevi de la Simeria, dar prezența acestora nu a putut să compenseze lipsa cooperatorilor, a celorlalți săteni, principalii răspunzători pentru soarta recoltei. In ziua respectivă, cu mult mai „animat" era bufetul decit cimpul. Și încă un aspect, în loc să-i mobilizeze pe cooperatori la recoltat, primăria i-a mobilizat la construirea unei stații auto, treabă pe care puteau s-o facă astă-vară, în pauzele dintre campanii, nu acum, cind fiecare oră e deosebit de prețioasă. De fapt, nu numai primăria procedează astfel, ci și conducerea cooperativei. Tocmai acum și-au amintit că trebuie să construiască un grajd, luînd autocamioanele de la transportul recoltei și trimițîndu-le după cărămidă sau îngrijitori, în timp ce tractoarele secției de mecanizare, în loc să fie repartizate la arat și semănat, sînt puse să transporte recolta. în cazul acestor anomalii, sfecla de zahăr stă în grămezi pe cîmp — afirmă cooperatorii, de aproape două săptămîni. împiedieîndu-i pe mecanizatori să are și să în- sămînțeze terenul. Dacă aceste deficiențe vor fi lichidate, semănatul se va putea intensifica vizibil, pentru că mecanizatorii, oameni harnici și destoinici, au dovedit în atîtea rînduri că sînt capabili să recupereze într-un timp scurt răminerile în urmă.
ALEXANDRU BALGRADEAN

Pe cîțiva quadrațâ
• „Salonul de toamnă al umorului" (a III-a ediție), deschis 

la Casa de cultură din. Petroșani, cu tema: „Caricatura anului 
2001“ a desemnat cîștigători pe următorii: Dumitru Negrea, 
Constantin Ciosu, Ion Barbu, Traian Furnea, Irina Dascălu și 
Nicolae Mocanu.
• Chiar dacă nu ne aflăm în plin sezon estival, înghețata are 

încă multă căutare. Numai că întreprinderea de produse lac
tate București livrează sortimentele respective în ambalaj ne
corespunzător sau sub gramajul stabilit.
• Gospodinele se plîng că nu găsesc borcane potrivite pentru 

conservarea legumelor pentru Iarnă. Au dreptate. Dar cu asta 
nu se rezolvă problema.

• In sălile Muzeului de artă al R.S. România s-a deschis ex
poziția finlandeză „Helsinki — fiica Mării Baltice".
• Un medalion literar „Zaharia Stancu" au organizat, la clu

bul lor, tinerii din Reghin.
• Formațiile Casei tineretului din Tg. Jiu prezintă la Bîlteni. 

pentru brigadierii Șantierului național Combinatul minier „Ol
tenia", spectacolul „Vatră de iubire".
• Pentru evitarea unor abateri, la căminele de nefamiliști din 

Gheorghieni, Comitetul orășenesc U.T.C. organizează dezbate
rea „Legile țării, legile noastre".
• O sesiune de comunicări șl referate științifice, programată 

Ia Sighetu Marmației, abordează tema: „Eficiența economică a 
studiilor, invențiilor și inovațiilor tinerilor aplicate în practică". 
Pe această temă a avut loc o dezbatere și la Combinatul de 
produse sodice din Tg. Ocna.

Foto-album

Șl BĂTRÎNII AU DE ÎNVĂȚAT 
DE LA TINERI

Pentru o unitate de auto- 
service ca cea din Băneasa, 
calitatea lucrărilor de meca
nică, tinichigerie fi vopsito- 
rie înseamnă competență și 
precizie. Aici se execută zil
nic remedieri șl reparații in 
termen, la aproximativ 60 de 
autoturisme, motiv pentru 
care această unitate este 
foarte solicitată. Promptitu
dinea și conștiinciozitatea de 
care dă dovadă colectivul 
probează o dată în plus re- 
numele acestei unități, con
dusă cu pricepere de ingine
rul Ilie Robescu (in fotogra

Corespondențe in concurs

AUTOGOSPODĂRIRE
ÎN INTERNATELE ȘCOLARE

Grupul școlar nr. 
10 din sectorul 2 al 
Capitalei, găzdu
iește azi, de la ora 
9,00, un interesant 
schimb de expe
riență cu te
ma : „Autogospo- 
dărifea in interna
tele școlare", la ca
re participă pre

„DANUBIUS '78"
La cea de a treia 

ediție a festivalu
lui interjudețean al 
filmului de amatori „Danubius ’78“ au 
participat cineaști 
din Argeș, Dîmbo
vița, Dolj, Ilfov, 
Prahova, Vrancea 
și Galați. Preocu

ședinții comitetelor 
de cămine și canti
ne. Cu acest pri
lej, vor fi lumina
te diplome și pre
mii ciștigătOrilor 
etapei municipale a 
concursului „Cel 
mai îngrijit și mai 
bine gospodărit . că
min" : locul I —

pați să fixeze pe 
peliculă subiecte cu 
profund caracter 
angajant, concu
rența au prezen
tat peste 40 de fil
me, din care juriul, 
prezidat de regi
zorul Alecu Croi- 
toru, a reținut,

APcl PREA PUȚINI GOSPODARI

LA „GOSPODINA" DIN FOCȘANIPreparatele și semiprepa- ratele de tip „gospodina" șînt tot ma'i căutate în municipiul Focșani.Solicităm serviciile unității „Gospodina", singura de acest fel in oraș. Dacă ar fi să ne luăm după firmă, aparținînd cooperației de consum, aceasta oferă un sortiment bogat de produse. Care, fie vorba între noi, numai de tip „gospodina" nu sînt. „Am dori să găsim in această unitate — ne mărturisea tînăra Constantinescu Camelia — semipreparate culinare care să ne dea posibilitatea să economisim timpul necesar pregătirii mâncărurilor". Cu ce vin în ajutorul tinerilor gospodari responsabilii comerțului foc- șenean ? Există 10 raioane cu acest profil, amenajate în cadrul unităților comerciale din municipiu. Numeric, ar părea o rețea suficientă. Altfel...
CLUBUL CRITICII DE FILM

La începutul a- 
cestei săptămîni 
Clubul criticilor de 
film șl-a reluat ac
tivitatea. Prima în- 
tilnire a actualei 
stagiuni, la care au 
participat critici, 
regizori, scriitori, 

universitari, a fost 
dedicată unui inte
resant dialog cu 
apreciatul cineast 
Sergiu NlcolaesCu, 
dialog prefațat de 
Florian Potra.

Amfitrionii lunii 
octombrie sint cri-

Desen de ANDO

Rubrică realizată de VASILE RAVESCU
Telefonul rubricii: 17 60 10/1497 orele 10—13

fie) prezență dinamică, exem
plu de înaltă profesionalita- 
te, de experiență. Chiar și- 
cei mai vîrstnici ii recunosc 
competența.

Dacă pe lista fruntașilor se 
înscriu frecvent Nicolae 
Cristea, Constantin Marin, 
Silviu Ancuța, Constantin 
Opriță, Stelian Radu, Gheor
ghe Voiculescu, Simion Ma
tei, Nicolae Tănase, aceasta 
se datorește climatului de 
disciplină muncitorească, de 
ambiție profesională, creat de tînărul șef de secție. (NI- COLINA GARICI).

Grupul școlar nr. 
10, sector 2; locul 
11 — Liceul de ști
ințele naturii nr. 1, 
sector 6 ; locul III 
— Grupul școlar „23 
August" (fete) și 
Liceul industrial 
nr. 10 (fete), sec
tor 3.

pentru trofeul fes
tivalului și locul I, 
reportajul „Milio
narii din cetatea de 
foc a Smîrdanului", 
realizat de cineclu- 
bul „Flacăra" al 
Combinatului side
rurgic Galați. (Vasile Caburgan).

Doar Ia „Zimbrul" întîlnim, in vitrinele frigorifice, cite 8—10 preparate și semipreparate. La Complexul comercial din cartierul Sud, în galantarele unității, doar citeva sărmăluțe, 3—4 chifte- luțe și cîteva bucăți de pește prăjit. „Oricît de aspectuoase ar fi ele, nu pot satisface populația unui cartier cu o densitate atît de mare. Ce „meniu" — se întreba pe bună dreptate tînăra Radu Sofica — poți să alcătuiești dintr-o asemenea ofertă ?“în restul unităților, vitrine aproape goale, semipreparate lipsite de orice aspect' comercial. Iar personalul se plinge că vinzarea merge slab (?!!).Pe cind măsuri de îmbunătățire a aprovizionării a- cestor unități și raioane din partea diriguitorilor comerțului vrîncean ?
ALEXANDRU DEȘLIU

ticii Mircea Ale- 
xandrescu și Ioana 
Popescu, programul 
cuprinzind întîlniri 
cu cineaști, actori și 
critici de film. In 
fiecare început de 
săptămină, lunea, 
de la ora 17, în sala 
de la cinematogra
ful „Studio" sînt 
supuse dezbaterilor 
cele mai recente 
producții cinemato
grafice, sînt pre
zentate impresii de 
la festivaluri inter
naționale de film, 
sint analizate debu
turile tinerilor Ci
neaști și interpreți 
etc.

CĂLIN 
STANCULESCU



Lucrările celei de-a XXXIII-a sesiuni a Adunării Generale a O.N.U.

Importanța participării directe 
a tinerei generații la făurirea

viitorului omenirii
subliniată pe larg intr-o rezoluție inițiata de România, 
împreună cu alte 46 de state, și adoptată in Comitetul 

pentru probleme social-umanitare

PEKIN

Președintele Hua Kuo-fen a primit 
delegația de activiști ai P.C.R.

Conferința anuală a 
Partidului Conservator

Vizita in Finlanda a delegației

Partidului Comunist Român

, NAȚIUNILE UNITE 10 (Agerpres) — De la trimisul spe
cial: In programul complex al activităților desfășurate in ca
drul celei de-a XXXIII-a sesiuni a Adunării Generale a 
O.N.U., in aceste zile, un loc de seamă l-au ocupat dezba
terile din Comitetul al treilea, căruia i-a fost încredințată 
spre examinare vasta problematică social-umanitară, cuprin- 
zind nu mai puțin de 24 de teme.

Inaugurarea discuțiilor din comitet s-a făcut cu punctul 
intitulat „Politici și programe privind tineretul", care are la 
origine o inițiativă românească.Dezbaterile s-au axat pe baza a trei rapoarte: unul privind răspunsurile a 44 de state în legătură cu proclamarea anului internațional al tineretului; al doilea, cuprinzînd o sinteză a activităților desfășurate de Națiunile Unite în domeniul tineretului, după adoptarea în 1965, din inițiativa României, a Declarației cu privire la promovarea in rîndurile tineretului a idealurilor de pace, respect reciproc și înțelegere între popoare; ultimul tratează tema îmbunătățirii legăturilor dintre Națiunile Unite și organizațiile de tineret din întreaga lume.în centrul atenției delegaților s-a aflat propunerea românească privind proclamarea Anului internațional al tineretului și proiectul de rezoluție prezentat de România. Pe marginea tematicii respective, au luat cuvîn- tul reprezentanții a peste 80 de state, precum și ai unor organizații internaționale, ceea ce ilustrează interesul deosebit al statelor membre ale O.N U., al opiniei publice, în general, fată de problemele care privesc cele 750 milioane tineri din întreaga lume.Opiniile exprimate au avutm general ca punct de convergență sublinierea importanței internaționale a hdtărîrii O.N.U. privind proclamarea unui An 'internațional al tineretului. Marea majoritate a vorbitorilor, printre care reprezentanții Braziliei, Egiptului, Iugoslaviei, Fili-

pinelor. Iordaniei, R.P. Ungare, Madagascarului, Mexicului, Indiei. Bangladeshului. Irakului, Beninului și Nigeriei, au reliefat sprijinul acordat inițiativei românești. Deosebit de semnificativ este, de asemenea, faptul că la proiectul de rezoluție introdus de România s-au alăturat pină în finalul dezbaterilor, în calitate de coautori, un număr de 46 de state. ,Numeroase delegații, cum sînt cele ale Birmanieî, U.R.S.S., R.P. Chineze, Greciei, Olandei, Sri Lankăi, Zambiei, Libiei etc., au evidențiat valoarea contribuției tineretului la instaurarea unei noi ordini economice _ și politice internaționale, la făurirea unei lumi mai drepte și mai bune.în același timp, delegațiile au arătat că se impun măsuri pregătitoare corespunzătoare pentru ca Anul internațional al tineretului să reprezinte un eveniment cu implicații profunde asupra colaborării interstatale pe linie de tineret.în rezoluția adoptată prin consens — prima elaborată de Comitetul al treilea în cadrul actualei sesiuni — Adunarea Generală hotărăște proclamarea Anului internațional al tineretului și înscrierea acestui punct pe ordinea de zi*a viitoarei sesiuni, care urmează să desemneze perioada cea mai potrivită pentru sărbătorirea evenimentului, să stabilească căile și mijloacele de marcare a acestuia.

Rezoluția subliniază importanța participării directe a tineretului la modelarea viitorului omenirii, arătîndiv-se că se impune în mod urgent necesitatea folosirii energiilor, entuziasmului și capacităților creatoare ale tinerilor în vederea întăririi independenței țărilor, a progresului economic, social și cultural al popoarelor, în scopul instaurării unei noi ordini economice internaționale, al menținerii păcii mondiale și al promovării cooperării și înțelegerii internaționale. în același timp, în document se subliniază însemnătatea promovării in rîndurile tinerilor a idealurilor de pace, de respect pentru drepturile omului șl libertățile fundamentale, de solidaritate umană și devotament pentru obiectivele progresului și dezvoltării. Se exprimă totodată convingerea că un An internațional al tineretului ar putea să contribuie în mod util la mobilizarea eforturilor la nivel local național, regional și internațional, astfel încit tinerii să poată beneficia de condiții mai bune în materie de invăță/nint, pe plan profesional și în ceea ce privește condițiile de viață. în vederea participării lor active la dezvoltarea generală a societății și la încurajarea elaborării la nivel'național și local a unor măsuri politice și a unor programe noi, în conformitate cu experiența fiecărei țări.La aceeași ședință au mai fost adoptate, tot prin consens, o rezoluție inițiată de Olanda, la care este coautoare și România. referitoare la întărirea legăturilor dintre O.N.U. și organizațiile de tineret, și o rezoluție propusă de Argentina, la care țara noastră este de asemenea coautoare, cu privire la educația fizică și tineretul.

PEKIN 10 (Agerpres). — Tovarășul Hua Kuo-fen, președintele Comitetului Centrai al P.C. Chinez, premierul Consiliului de Staț al R.P. Chineze, a primit, la 10 octombrie, delegația de activiști ai Partidului Comunist Român, condusă de Ștefan Mocuța, membru supleant al Comitetului Politic Executiv al C.C- al P.C.R., vicepreședinte al M.A.N., prim-secretar al Comitetului județean Cluj al P.C.R., și delegația revistei „Era Socialistă", condusă de Ștefan Voicu, membru al C.C. al P.C.R., care aU efectuat vizite în schimb de experiență în R.P. Chineză.Din partea tovarășului Nicolae Ceâușescu, secretar general al Partidului Comunist Român, președintele Republicii Socialiste România, tovarășul Ștefan Mocuța a transmis tovarășului Hua Kuo-fen, conducerii partid și de stat chineze, mesaj prietenesc de salut urări de sănătate, de noi și mai mari succese în opera înfăptuire a hotărîrilor greșului al XI-lea al P.C.C.,
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in soluționarea efectivă
a problemelor dezarmării
ȘEDINȚA INAUGURALĂ A COMISIEI O.N.U. 

DE DEZARMARE

Dezbaterile 
de politică 
generală
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NAȚIUNILE UNITE 10 (Agerpres). — De la trimisul special : 
La®Ncw York au inceput lucrările Comisiei O.N.U. de dezarmare, 
organ înscris în cadrul instituțional lșrg de dezbatere^ și negociere 
stabilit prin documentul final * ' „ ■<--
nerale consacrate dezarmării.

al sesiunii speciale a Adunării Ge-

de un și tot de Con- .. în

dezvoltarea și înflorirea Chineze.Mulțumind pentru mesaj, tovarășul Hua Kuo-fen a adresat, in numele său, al C.C. al P.C.C., al guvernului și chinez, tovarășului Ceâușescu, conducerii și de stat. întregului mân. un salut călduros și urări de noi victorii în opera de construire a socialismului în România.în cursul întrevederii, a fost evocată evoluția ascendentă a raporturilor româno-chineze, importanța hotărîtoare a întil- nirilor și convorbirilor din acest an dintre tovarășii Nicolae Ceâușescu și Hua Kuo-fen, pentru dezvoltarea și aprofundarea - pe multiple planuri a prieteniei frățești și colaborării dintre cele două partide, țări și popoare.La primire, care s-a desfășurat într-o atjnosferă caldă și tovărășească. au participat Hu Iao-pang, șeful secției organizatorice a C.C. al P.C.C., alte persoane oficiale.

poporului Nicolae de partid popor ro-

LONDRA 10 (Agerpres) — Cea de-a 95-a Conferință a- nuală a Partidului Conservator din Marea Britanie și-a inaugurat, marți, lucrările, la Brighton. Cei peste 5 000 de delegați analizează platforma politică pe care partidul o va adopta în perspectiva a- legerilor parlamentare care trebuie să aibă loc nu mai tîrziu de toamna anului viitor. Se așteaptă ca centrul de greutate al dezbaterilor să-l constituie controversa cu guvernul laburist în domeniul politicii economice. Observatorii politiei din capitala britanică apreciază că la reuniunea conservatorilor se va încerca să se scoată în evidență nemulțumirea suscitată de politica economică a laburiștilor în special în domeniul salariilor, dar că măsurile alternative pe care le va propune conferința nu vor putea fi de natură să Ie atragă sprijinul electoratului.
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NECESITATEA CONTINUĂRII 
EFORTURILOR 

PENTRU ÎNTĂRIREA 
SECURITĂȚII EUROPENESAN MARINO 10 (Agerpres) — La San Marino a avut loc o reuniune la care au participat reprezentanții a nouă state neutre și nealiniate din Europa, care au examinat felul în care sînt aplicate prevederile Actului final al Conferinței pentru securitate și cooperare.La reuniune au luat parte delegații din Austria, Cipru, Elveția, Finlanda, Iugoslavia, Liechtenstein, Malta, San Marino și Suedia. După cum transmite agenția Taniug. partici- panții au relevat importanța continuării eforturilor în direcția extinderii cooperării și întăririi securității europene între reuniunile de la Belgrad și Madrid.

La 10 octombrie, Partidului Comunist condusă de tovarășul Popescu, membru al Comitetului Politic Executiv, secretar al C.C. al P C.R., care face o vizită in Finlanda, la invitația Partidului Social-Democrat Finlandez, a fost primită de Ka- levi Sorsa, președintele ~ dului Social-Democrat și ministru al guvernului.Cu acest prilej, din tovarășului Nicolae ~ secretar general al Comunist ~ Republicii tovarășul transmis un salut bune urări de sănătate și succes in activitatea pe care o desfășoară, de fericire și bunăstare poporului finlandez prieten. Mulțumind pentru mesaj, levi Sorsa a rugat transmită tovarășului Ceâușescu un salut împreună cu urări de sănătate și noi succese în conducerea României socialiste, de progres și prosperitate poporului român. în timpul convorbirii au fost abordate probleme privind stadiul și evoluția relațiilor dintre cele două partide, precum și dintre România și Finlanda, s-a procedat la o informare reciprocă cu privire la politica externă promovată de cele două țări, a avut loc un schimb de păreri asupra unor probleme actuale ale situației internaționale, s-a discutat despre conlucrarea celor două țări în slujba cauzei destinderii, securității și păcii popoarelor. Totodată, au fost relevate posibilitățile exis-

delegația Român, Dumitru
Parti- prim-partea Ceâușescu, Partidului Român, președintele Socialiste România, Dumitru Popescu a președintelui P.S.D. cordial și cele mai

Rasă se Nicolae călduros,

tente, precum și interesul și dorința celor două țări de a extinde raporturile pe plan politic, economic, tehnico-științific și în alte domenii.Kalevi Sorsa a dat o înaltă apreciere politicii active desfășurate de România pe plan internațional, rolului și contribuției tovarășului Nicolae Ceâușescu la eforturile pentru soluționarea marilor probleme care confruntă omenirea contemporană.
★în cadrul vizitei delegația Partidului Comunist Român a avut intilniri și convorbiri cu Ulf Sundqvist, secretar general al P.S.D., cu membrii Comitetului Executiv al Partidului, precum și cu conducerea grupului parlamentar al P.S.D. Cu aceste prilejuri, s-a efectuat o largă informare reciprocă privind activitatea celor două partide, au fost examinate domenii în care Partidul Comunist Român și Partidul Social Democrat Finlandez își pot intensifica cooperarea în interesul oamenilor mdneii din cele două țări, al întăririi colaborării și prieteniei româno-finlandeze, al cauzei progresului, păcii și cooperării internaționale.De asemenea, delegația a făcut vizite la redacția ziarului „Demari", organ central al P.S D., unde s-a intilnit cu Aimo Kairamo. membru al Comitetului Executiv al P.S.D., redâctor-șef, la centrul de perfecționare a cadrelor muncitorești, precum și la unii sindicatelor din industria hîrtiei sediul Uni- muncitorilor și celulozei.

Comunicat comun privind vizita în U.R.S.S, 
a secretarului general al P. C. ItalianMOSCOVA 10 (Agerpres) — Comunicatul comun dat publicității la încheierea vizitei în U.R.S.S. a secretarului general al Partidului Comunist Italian, Enrico Berlinguer, și a convorbirilor avute cu L.I. Brejnev, secretar general al C.C.

Crearea unui cadru mai democratic pentru soluționarea problemelor dezarmării, precum și întărirea răspunderii O.N.U. in această direcție au constituit un obiectiv jfentru a cărui realizare România socialistă a militat și militează cu perseverență.Luînd cuvîntul in ședința inaugurală a lucrărilor comisiei, secretarul general al O.N.U., Kurt Waldheim, a spus că aceasta „marchează un important pas înainte pe calea spre traducerea în viață a speciale a consacrate din rezultatele pozitive ale sesiunii speciale — a spus el — a fost acela că a -recunoscut urgența întreprinderii de noi eforturi în direcția dezarmării. în acest scop, s-a hotărît îmbunătățirea și întărirea mecanismului de dezbatere și negociere al Națiunilor Unite, constit.uindu-se un organ deliberativ cu participarea tuturor membrilor O.N.U. și un forum de negociere. Cele două organisme se completează reciproc : unul va lua în considerare și va face recomandări în, legătură cu diversele probleme din domeniul dezarmării și va urmări deciziile importante ale sesiunii speciale, iar celălalt va negocia măsurile pentru traducerea în viață a strategiei internaționale a dezarmării". „Scopul urmărit — a precizat secretarul general al O.N.U. — a fost acela de a se lărgi și întări funcțiile de dezbatere ale O.N.U. în domeniul dezarmării. S-a oferit, astfel, tuturor membrilor organizației prilejul să participe la definirea, precizarea sau elaborarea elementelor unui pro-

deciziilor sesiunii Adunării Generale dezarmării". „Unul

gram global de dezarmare, care vor fi supuse Adunării Generale și, prin aceasta, vor fi trimise- organului de negociere, care este Comitetul de dezarmare.Secretarul general al O.N.U. și-a exprimat convingerea că, îndeplinindu-și mandatul, Comisia de dezarmare va fi unul din principalele instrumente ale comunității internaționale pentru accelerarea înaintării spre lichidarea spectrului unei continue escaladări a cursei înarmărilor, contribuind astfel la pace in lume".în calitate de președinte al Comisiei de dezarmare a fost ales M. A. Vellodi (India). în prima ședință, comisia a adoptat ordinea de zi privind organizarea lucrărilor sale.

NAȚIUNILE UNITE 10 (Agerpres) — De la trimisul special, N. Plopeanu : In ședința de luni după-amiază a Adunării Generale a O.N.U. ministrul de stat pentru afaceri externe al Ugan- 
dei, Matiya Lubega, a reafirmat sprijinul țării sale față de lupta pentru autodeterminare și stabilirea unei guvernări majoritare în Namibia, Zimbabwe și Africa de Sud.Reprezentantul statului Fiji, Berenado Vunibobo, a declarat că tendințele spre protectionism ale țărilor dezvoltate determină țara sa să se îndoiască de sinceritatea asigurărilor acestora cu privire la o mai echitabilă distribuire a bogăției în lume.Relevînd politica de bune relații cu vecinii. Upadit Pan- chariyangkun, ministrul de externe al Tailandei, a arătat că țara- sa și-a normalizat și întărit legăturile cu Vietnamul, Laosul, Kampuchia Democrată și Birmania. în continuare, el a subliniat că țările în curs de dezvoltare trebuie să persiste in eforturile lor pentru instaurarea unui sistem mai echitabil de relații economice internaționale.

R. F. GERMANIA - Demon
strație desfășurată la Fran- ; 
kfurt pe Main in semn de pro- 1 
test față de recrudescența 
activității unor organizații 

neonaziste

AFRICA
AUSTRALĂPRETORIA 10 (Agerpres). — John Vorster, fostul prim-min'is- tru al Republicii Sud-Africane, a depus la 10 octombrie jură- mîntul ca președinte de stat.Comentînd evenimentul, agențiile de presă au precizat că instalarea in noua funcție a lui John Vorster. ca și recenta numire a lui Pieter W. Botha in cea de prirrf-minîstru al R S.A. înseamnă o încercare de consolidare a regimului inuman apartheid.

R. P. BULGARIA - Construcții noi in orașul Dimitrovgrad

* pe scurt • pe scurt • pe scurt •
PROCLAMAREA NOULUI 
PREȘEDINTE AL KENYEI 

Președintele Partidului Uniu
nea Națională Africană din 
Kenya, Daniel Arap Moi, a fost 
proclamat marți președinte al 
țării, succedindu-i Iui Jomo 
Kenyatta, decedat recent. în
tr-o alocuțiune, Daniel Arap 
Moi, care a deținut anterior 
funcția de vicepreședinte și in 
ultima vreme pe cea de pre
ședinte ad-interim al republicii, 
s-a angajat să servească po
porul cu loialitate și cu credin
ță și să iacă totul pentru asigu
rarea păcii și bunăstării în țară. 

Noul președinte va depune 
jurămintul la 14 octombrie, după 
această dată el urmind să nu
mească pe vicepreședintele țării 
și să constituie noul guvern.

REMANIERE PARȚIALĂ 
A CABINETULUI ETIOPIANLa Addis Abeba a fost anunțată o remaniere parțială a cabinetului prin intrarea în guvern a trei noi miniștri. Este vorba de Lemma Gutema. numit ministru de interne, Kassa Gabre, care a preluat funcția de ministru al dezvoltării urbane și pentru problemele locuințelor,

și Tekeze-Shoa Aytenfesu, devenit titular la departamentul minelor, energiei și dezvoltării resurselor hidraulice.
• STANDUL întreprinderii 

românești „Danubiana" din ca
drul Tirgului internațional ’e 
la Luxemburg a lost vizitat o. 
prințul moștenitor, Henri de Lu
xemburg, și de primul ministru 
al țării-gazdă, Gaston Thorn.

Înaltele oficialități au fost sa
lutate de D. Stănescu, însărci
nat cu afaceri a.i. al Româ
niei la Luxemburg.

GREVA GENERALĂ 
A OAMENILOR MUNCII 

DIN GUATEMALA
Greva generală a oamenilor 

muncii din Guatemala, decre
tată sîmbăta trecută de către 
„Comitetul organizațiilor munci
torilor din sectorul de stat" 
(C.E.T.E.), a cuprins întreg teri
toriul țării.

Lansată inițial in capitală in 
semn de protest față de unele 
măsuri de ordin economico-so- 
cial adoptate de către guvern, 
greva a cuprins sectoare din ce 
în ce mai largi de activitate, 
cererile formulate de partici
pant axindu-se in prezent pe

reprimirea la lueru a muncitori
lor concediați abuziv, eliberarea 
deținuților politici, plata salarii
lor restante și încetarea repre
siunilor autorităților împotriva 
persoanelor cu vederi progre
siste.• PARTIDUL COMUNIST PORTUGHEZ acționează pentru apărarea stabilității instituțiilor de stat și a regimului democratic, caută să-și aducă contribuția la rezolvarea actualei crize guvernamentale, în cadrul respectării cu strictețe a Constituției, a declarat ziarului „O Diario" Alvaro Cunhal, secretar general al Partidului Comunist Portughez. „Partidul Comunist Portughez — a spus el — este gata să participe la un guvern format pe baza acordului între partide".

CRIZA GUVERNAMENTALA 
DIN SUEDIAConsultările pe care președintele Riksdag-ului (Parlamentul) suedez, Henry Allard, le-a avut, luni, la Stockholm, cu liderii principalelor formațiuni politice, nu au dat încă nici un

rezultat. Henry Allard a precizat, insă, că nu și-a pierdut speranța de a găsi pină la sfîrșitui săptă- minii o soluție a actualei crize guvernamentale, declanșată, după cum se . știe, de demisia, săptă- mina trecută, a guvernului de coaliție condus de Thorbjoerm Faelldin.
CONVORBIRI 

ANGOLEZO-IUGOSLAVE 
în timpul convorbirilor pe care 

Vidoie Jarkovici, membru al 
Prezidiului C.C. al U.C.I. le-a 
avut la Luanda cu oficialitățile 
angoleze, s-a constatat existen
ța unei identități de păreri cu 
privire Ia probleme majore ale 
actualității politice internațio
nale, se arată în comunicatul 
comun angolezo-iugoslav.

Cele două părți au reafirmat 
sprijinul față de poporul nami- 
bian și reprezentantul său le
gitim SWAPO, au condamnat 
politica rasistă a guvernului Ian 
Smith și au exprimat solidari
tatea cu poporul din Africa de 
Sud care duce o luptă dirză îm
potriva apartheidului.

Au fost totodată stabilite mă
suri concrete de lărgire a rela
țiilor de cooperare economică și 
comercială bilaterală.

• pe scurt • pe scurt • pe scurt •

Preocupări actuale ale tinerilor suedezi
Interviu cu secretarul general al Consiliului Suedez 

al TineretuluiLa invitația C.C. al U.T.C. o delegație a Consiliului Suedez al Tineretului, condusă de Kaakan Larsson, secretar general al Consiliului, a efectuat o vizită în țara noastră. înainte de a părăsi România, conducătorul delegației a avut amabilitatea să acorde un interviu pentru cititorii ziarului nostru.

• V-aș ruga să vă referiți 
la raporturile existente intre 
Consiliul Suedez al Tinere
tului și Uniunea Tineretului 
Comunist din România, la 
relațiile de prietenie dintre 
tinăra generație din România 
și cea din Suedia.

• L-am rugat pentru în
ceput pe oaspetele suedez să 
se refere la cîteva din preo
cupările actuale ale Consiliu
lui Suedez al Tineretului pe 
plan național și internațio
nal.— Consiliul Suedez al Tineretului este un organism care cuprinde circa 40 de organizații de tineret din Suedia, organizații în care activează mai mult de un milion de tineri. Pe plan național, unul din cele mai importante obiective ale organizațiilor de tineret pe care Con- silul nostru le reprezintă il constituie lupta împotriva șomajului juvenil. După cum este cunoscut, economia suedeză este strîns legată de economia occidentală și, în consecință, criza economică ce afectează țările din vestul Europei s-a repercutat și asupra Suediei. în prezent. avem mii de tineri suedezi aflați în căutarea unui loc de muncă. Organizațiile de tineret din țara noastră exercită presiuni asupra autorităților în vederea eliminării șomajului, pentru ca acestea să întreprindă măsurile necesare pentru recalificarea tinerilor șomeri în conformitate cu necesitățile economiei suedeze. Pe plan intern, ne preocupă, de asemenea, utilizarea cit mai judicioasă a resurselor naturale ale țării, precum și problemă poluării. Apreciem

că rolul tineretului la ora actuală în cadrul societății suedeze este cu mult mai mare decit acum 25—30 de ani. Pentru exemplificare aș vrea să subliniez influența crescîndă pe care o au organizațiile de tineret asupra partidelor politice pe lingă care sînt afiliate în luarea deciziilor în diferite domenii, în special in cele care-i privesc pe tineri.Pe plan internațional, tineretul suedez este preocupat cu prioritate de problemele dezarmării, luptei împotriva apart- heid-ului și oricăror forme de discriminare rasială, înfăptuirii unei noi ordini economice internaționale. în rindurile tinerilor suedezi există un consens foarte larg in ceea ce privește necesitatea aplicării unor măsuri concrete pe plan internațional vizînd dezarmarea. Tinăra generație din Suedia se pronunță împotriva politicii de dominație din viața internațională și se manifestă cu hotărîre,. pentru desființarea blocurilor militare. De asemenea, organizațiile de tineret din țara noastră, inițiază acțiuni de sprijinire a luptei tineretului de culoare, a popoare-- lor din Africa Australă, pentru afirmarea drepturilor lor legitime, se ridică cu fermitate împotriva apartheid-ului și a politicii de discriminare rasială promovată de autoritățile sud- africane.

— După cum se știe, între organizațiile de tineret din Suedia și Uniunea Tineretului Comunist din România există relații bune, ilustrate de schimburile numeroase de delegații care au avut loc în ultimii ani. Contactele tot mâi variate dintre organizațiile de tineret din cele două țări contribuie Ia o mai bună cunoaștere reciprocă, la un util schimb de experiență, la cooperarea fructuoasă pe plan internațional în marile probleme care confruntă omenirea. Ne pronunțăm în continuare atît pentru dezvoltarea schimburilor între reprezentanții tineretului suedez și român, cit și între organizațiile de tineret din țările nordice și organizația de tineret din România.

al P.C.U.S., informează că reprezentanții P.C.U.S. și P.C.I. au procedat la un larg schimb de păreri în probleme- cheie ale actualei situații internaționale, subliniind, intre altele, „necesitatea soluționării problemelor internaționale nerezolvate pe calea convorbirilor politice pe baza egalității in drepturi și echității, recunoscîn- du-se drepturile legitime ale fiecărui popor și fără nici un fel de amestec din afară".Conducătorii P.C.U.S. și P.C.I. au relevat că o contribuție la consolidarea proceselor de destindere și colaborare între state cu orînduiri sociale diferite și la asigurarea succesului luptei pentru democratizarea relațiilor internaționale și dezvoltarea progresului social poate fi adusă de mișcarea muncitorească a țărilor din Europa occidentală pe baza colaborării dintre comuniști, socialiști, social-democrați și alte forțe democratice, inclusiv cele creștine. O importantă contribuție la atingerea acestor obiective o poate aduce ipișcarea țărilor nealiniate.în comunicatul comun se aray tă, în continuare, că „conducătorii P.C.U.S. și P.C.I. au confirmat punctul de vedere potrivit căruia unele deosebiri în pozițiile partidelor nu contravin și nu trebuie să împiedice întărirea și extinderea colaborării și solidarității internaționaliste a partidelor comuniste și muncitorești din toate țările și continentele".Reprezentanții P.C.U.S. și P.C.I., se arată in încheierea comunicatului, au apreciat pozitiv relațiile dintre cele două partide, exprimîndu-și năzuința de a contribui și de acum înainte la dezvoltarea lor.
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Duo Bergman
Cele două celebrități mondiale ale cine

matografului suedez, regizorul Ingmar 
Bergman și actrița Ingrid Bergman, care 
deși poartă același nume nu au legături 
de rudenie, și-au realizat un proiect vechi 
de 13 ani — acela de a colabora la crearea 
unui film. In noua peliculă a lui Ingmar 
Bergman „Sonată de toamnă". Ingrid 
Bergman interpretează rolul unei celebre 
pianiste care își sacrifică viața de familie 
carierei. O intilnire cu fiica ei — interpre
tată de o altă celebritate a cinematografiei 
suedeze. Liv Ullmann — va fi decisivă 
pentru viitorul mamei și al fiicei.

Furtuni tropicale
Cea de-a 10-a furtună tropicală din 

Atlantic a anului, Juliet, formată la nord- 
est de Porto Rico, înainta marți pe direc
ția vest-nord-vest, fără a periclita deo
camdată vreo zonă locuită. Viteza maxi
mă a vintului atingea 50 mile la oră.

Actualul sezon a fost cel mai activ din 
ultimii ani. Patru dintre furtunile tropica
le s-au transformat in cele din urmă in 
uragane, odată cu depășirea vitezei de 74 
mile la oră. Numai una dintre ele s-a sol
dat cu urmări serioase — Greta, care a 
provocat pierderi de vieți omenești, inun
dații și pagube materiale in zona Ameri
ca Centrale.

Furtuna tropicală „Nina“ care s-a abătut 
asupra teritoriului filipinez a provocat

• Peste puțin timp veți 
părăsi țara noastră. Ce im
presii luați cu dumneavoas
tră ?— Părăsim România cu impresii din cele mai bune. Am avut prilejul să cunoaștem direct realitățile României socialiste. Am vizitat obiective economice și social-culturale din București și județul Prahova. Am avut contacte deosebit de utile cu reprezentanții U.T.C.-ului. Avem convingerea că vizita noastră va contribui la strîngerea legăturilor dintre organizațiile de tineret din Suedia și U.T.C.

Interviu consemnat de
TUDOR PRELIPCEANU

Insula Dominica iși va 
proclama independența 

la 3 noiembrieBRIDGETOWN 10 (Agerpres)— Insula caraibiană Dominica, aflată sub administrație britanică, își va proclama la 3 noiembrie a.c. independența politică— informează un comunicat dat publicității la încheierea convorbirilor oficiale desfășurate între reprezentanții insulei și ai Angliei.
Situată in Marea Caraibilor, 

în arhipelagul Antilelor Mici, 
intre Guadelupa și Martinica, 
insula are o suprafață de 751 
kmp, o populație de 74 000 lo
cuitori

mari inundații și daune materiale, s-a 
anunțat la Manila. In capitala țării și în 
nordul insulei Luzon, trombele de vint au 
atins o viteză de peste 110 km.

Procedeu nou
In colaborare cu specialiști de la Institu

tul de cercetări nucleare din Jillich chi
rurgi de la Universitatea din Dusseldorf 
au elaborat o nouă metodă de examinare 
a miocardului care poate fi utilizată și 
la diagnosticarea infarctului miocardic. 
Examenul cu preparate radioactive este

rapid și absolut nedureros. La numai un 
minut după injectarea substanței, cu aju
torul unei camere de filmat cu radiații 
gamma, conectate la un ordinator, poate 
fi stabilit un diagnostic exact. Dacă iriga
ția sangvină a inimii este insuficientă sau 
nulă radiațiile substanței radioactive sînt 
slabe sau nu sînt înregistrate deloc. Me
dicina dispune cu această metodă de un 
procedeu care asigură atit o exactitate de 
sută la sută cit și cheltuieli reduse.

„Pioneer"
Cele două sonde spațiale „Pioneer" care 

se îndreaptă in prezent spre planeta Ve-
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nus au trecut cu bine testele la care au 
fost supuse echipamentele de bord — 
informează Centrul de cercetări Ames, de 
la Mountain View. Lansate la 20 mai și 
8 august, ele urmează să ajungă in veci
nătatea planetei la 9 și, respectiv, 30 de
cembrie. In prima săptămină a lunii oc
tombrie, prima sondă se afla la 34 mi
lioane kilometri distanță de Pămint, iar 
cea de-a doua — la 13 milioane km. Vi
tezele de deplasare erau diferite — 7 500 
km și aproape 17 000 km la oră. Cele 
două sonde vor studia cu precădere con
dițiile meteorologice din zona planetei 
Venus. N.A.S.A. nutrind speranța că in
formațiile primite vor contribui, in același 
tirno, la înțelegerea mai bună a forțelor 
ce determină clima terestră

Experiment
ln zona deșertică din vestul Irakului pe 

un teren de 150 ha a inceput un experi
ment privind folosirea energiei solare în 
lucrări de irigații și de drenare a solului. 
Potrivit unui comunicat al Organizației de 
stat pentru'utilizarea solului, experimen
tele vor oferi soluții practice de pompare 
a apei aflată în straturile freatice subtera
ne prin punerea in funcțiune a mașinilor 
cu ajutorul energiei furnizate de „astrul 
zilei". Datele obținute vor fi utilizate pen
tru punerea in aplicare a noi proiecte de 
folosire a energiei solare in agricultură.
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